
Четвъртък
27 май 2010, брой 97 (4908)

цена 1.50 лева

"Сименс" и Е.ОN трябва 
да работят така, както 
работят в собствените си 
държави, каза премиерът

USD/BGN: 1.58894  

-0.70%  
 Българска народна банка

EUR/USD: 1.23090 

     +0.70% 
Българска народна банка

Sofix: 372.72

    +2.06%
   Българска фондова борса

BG40: 106.52  

+1.54%
Българска фондова борса

Компании  ▶ 12-13
Фонд мениджърите 
запазват 
стратегиите си 
Големите загуби на 
капиталовите пазари в 
последните седмици ня-
ма да доведат до промя-
на в инвестиционните 
стратегии на взаимните 
фондове. Колективните 
схеми, влагащи на па-
ричния пазар, излязоха 
напред в класацията по 
доходност

Финансовият министър 
Симеон Дянков  
отново заговори  
за ERM II

Новини ▶ 6
Новини ▶ 8 
Борисов 
критикува 
германски фирми

Коментар ▶ 2
Пример  
за пример  
Депутатите решиха да 
съкращават разходи 
както изпълнителната 
власт. Режат едно, а 
увеличават парите 
за друго. Народните 
представители ще 
получават пари като 
компенсация, ако ползват 
личен автомобил

Бизнес и технологии ▶ 22-23

Фиксираните тарифи 
спасяват мобилния интернет

Новини ▶ 9
ГЕРБ разчиства и Комисията 
за финансов надзор

Продажбите на смартфони 
генерират повече трафик 
при мобилните оператори. 
И обратното. Едва 6% 
от продадените у нас 
мобилни устройства са 
смартфони

Редуцирането 
на членовете на 
регулатора се налага 
заради прекалено 
раздутия щат, каза 
депутатът от ГЕРБ 
Стоян Мавродиев

Свят ▶ 10
Еврокомисията 
предлага данък 
върху банките
Мярката е превантивна и 
цели финансовият сектор 
да плаща цената за спасява-
нето си при бъдещи кризи. 
Данъкът ще бъде налаган 
върху активите, приходите 
или печалбите на банките 
и ще се държи във фонд

400 хил. лв. бонуси 
за шефовете 
на "монбат"

Компанията 
запази своята 

рентабилност и 
за това  заслужаваме 
премия, каза Атанас 
Бобоков, председател 
на УС на "Монбат" 

Акумулаторният завод няма да разпределя дивидент за 2009 г., но мениджмънтът на компанията  
ще получи допълнително възнаграждение  ▶ 11
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Печеливш
кирил домусчиев

Губещ
райна Манджукова    

Председателят на надзорния съвет на “Биовет” АД Кирил 
Домусчиев може да е доволен от печалбата на компания-
та за първото тримесечие на 2010 г. Според консолидира-
ния отчет на “Биовет” дружеството е реализирало поло-
жителен резултат от 2.1 млн. лв. Печалбата се повишава 
почти 35 пъти спрямо реализираните едва 60 хил. лв. за 
първото тримесечие на 2009 г. 

Председателката на Държавната агенция за българите в 
чужбина беше уволнена заради нелоялно отношение към 
управляващите. Причина за отстраняването на Манджу-
кова станало посещението на българска делегация в Чехия 
този месец, в което участвала и шефката на парламента 
Цецка Цачева. При срещи с българи Манджукова си позволила 
да отправи критика към правителството.

Сряда
26 май 2010, брой 96 (4907)

цена 1.50 лева

Теодор Маринов, 
съпредседател на 
Българската асоциация 
за лизинг

USD/BGN: 1.60012 

+2.24%  
Българска народна банка

EUR/USD: 1.22230 

     -2.19%
Българска народна банка

Sofix: 365.21 

    -3.13%
Българска фондова борса

BG40: 104.90  

-1.45%
Българска фондова борса

Компании  ▶ 13
Нови панически 
разпродажби на 
акции и валути 
Все по-ясното изнасяне 
на финансовата криза 
от Гърция към Испания 
разтресе пазарите

Повече контрабанда 
или по-малко пушачи

Тема на деня ▶ 4-5
Лизинг ▶ 17-23 
Необслужваните 
договори ще 
намалеят до 15%

С 34% е намалял физическият обем 
на цигарите за четирите месеца от 
началото на тази година. Това каза 
директорът на Агенция “Митници” 
Ваньо Танов

▶

Компании  ▶ 11
Март донесе първи 
ръст на премиите 
за 2010 г. 
Брутните премии през 
март са се повишили с 
1.7% на годишна база до 
128.1 млн. лв. Делът на 
автомобилните полици 
в общото застраховане 
се увеличи до 75%

Новини ▶ 3
Телефонът на 
абоната не е 
включен  
Учтив женски глас съобща-
ва “телефонът на абоната 
не е включен или е извън 
обхват”. Този глас се чува и 
при набирането на митич-
ния номер 0888 888 888

Новини ▶ 8-9
След две години 
фермерите ще 
получават повече

Ще има нова политика на 
подпомагане на земеделие-
то в ЕС и от това България 
само ще спечели, каза за 
в. “Пари” Цветан Дими-
тров, зам.-министър на 
земеделието

Новини ▶ 7
Бизнесът стана 
толерантен към 
сивата икономика
Сивата икономика е 
неизбежен елемент от 
икономическата ни сре-
да. Тя е необходимото 
зло, което компенсира 
пропуските в данъчното 
и осигурителното зако-
нодателство

Компании ▶ 12
Wizz air планира 
32% ръст на  
пътниците

За цялата 2009 г. авио-
прeвозвачът е транспор-
тирал близо 550 хил. 
души, а през новата 
година планира да има 
730 хил. пътници. Това 
би било увеличение 
от 32%

Дългото 
сбогуване 
с найлона

На еДНа ръка 
от резерва

Правителството е на път да отвори 
широко вратата пред харченето 

на фискалния резерв. Одобреният от 
тристранния съвет проект за актуализация на 

бюджета предвижда долна граница за резерва от 
4.5 млрд. лв., но към 31 декември. Това означава, че 

през годината правителството може да харчи повече и 
резервът да бъде под тази граница  ▶ 6

Мнения

Мобилните разговори 
в България поевтинели 
с 2 ст.

 И аз не съм съгласен, че 
услугата е една от 3-те 
най-евтини в Европа. И 
то говоря за услуга, не- 
случайно, защото имам 
предвид микс от тарифи, 
роуминг, месечна такса и 
преференции срещу нея. 
Да не говорим за съотно-
шение - средна заплата. 
Ако направим сравнение 
така, тогава може да 
говорим кое е евтино, кое 
скъпо. 

рафи 
 

краят на LOST зададе 
нови въпроси

Сериалът е много добър 
като идея и реализация, 
но бе толкова оплетен 
допълнително, че накрая 
се загуби основният сми-
съл, а това не е добре. 

gd

▶

▶

▶

▶

pari.bg Топ 3

1 Телефонът на або-
ната не е включен. 
Проклятието над 
9-те осмици накарало 

"М-Тел" да спре митичния 
номер  

2 Нови панически раз-
продажби на акции 
и валути. Еврото 
удари дънo спрямо 

долара и йената  

3 Повече контра-
банда или по-малко 
пушачи. Рязко е 
спаднал физически-

ят обем на цигарите, но 
няма данни за рязко спадане 
на тютюнопушенето

Пример за пример
Народните представители 
решиха да съкратят разходите 
на парламента и много сериозно от 
две седмици коментират вари-
ант след вариант това да стане. 
Похвално. Въпреки че, докато 
не видим крайния резултат, е 
по-добре да не се дават оценки. 
Засега залитанията са същите като 
при съкращаването на разходи 
в изпълнителната власт - режем 
едно, увеличаваме парите за друго. 
Например ще спестяват от коман-
дировки, но веднага се появи мне-
ние, че депутатите, които ползват 
личен автомобил за пътуване из 
страната, трябва да бъдат компен-
сирани. Или ще продаваме старите 
коли, но все още няма официален 
отказ от обявената в Агенцията 
за обществени поръчки оферта за 
покупка на нови автомобили. Част 
от народните представители още 
в началото реагираха остро, че 
няма как да ходят с такси, градски 

транспорт или колело на работа. 
По различни причини. За сметка 
на това се завъртя вицът, че тогава 
могат да карат кънки.

Настрани от шегата обаче 
наистина е добър сигнал, 
че парламентът прави някакъв 
опит да покаже отговорност във 
времената на криза и разширяващ 
се бюджетен дефицит. Не е добър 
сигнал, че депутатите не са се 
сетили за един много по-добър 
и правилен начин за икономиче-
ското спасяване на държавата. 
Той се казва контрол. И е точно в 
техните правомощия.   България е 
парламентарна държава, а хората 
в Народното събрание формално 
са шефове на правителството. 
Понеже по принцип мнозинство-
то в парламента са хора на тези, 
които държат изпълнителната 
власт, но това почти никога не си 
личи. Затова често се забравя. Но 

все пак. Ако депутатите наистина 
искат да помогнат, могат да на-
правят няколко други неща, които 
за съжаление няма да са толкова 
популярни, колкото отказът от ста-
ри мерцедеси. Могат да прокон-
тролират министрите и да накарат 
тези, които се скатават с рязането 
на разходи, да си стегнат бюдже-
тите, щата или примерно сградния 
фонд. Могат рязко да променят 
новия проект за бюджет, който 
освен всичко останало предвижда 
харченето на точно толкова пари, 
колкото ще бъдат спестени. Могат 
да зададат посоката, в която да 
върви икономическата политика, 
или поне да коригират избраната 
от кабинета посока, когато трябва. 
Така наистина ще помогнат много 
повече. Но понеже, както вече 
стана дума, мнозинството в пар-
ламента всъщност е мнозинство 
за правителството, засега това е 
малко вероятно.

Депутатите 
не са се 
сетили за 

по-добър начин 
за икономическо-
то спасяване на 
държавата. Той се 
казва контрол

коментар
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Съдебна власт

 анелия Мингова, член на Висшия съдебен съвет, обяви, че дисциплинарните 
наказания са се увеличили двойно в сравнение с миналата година снимка боби тошев

▶

цитат

Залагаме на съдебна 
реформа, която в близките 

10-15 години ще се реализира, но 
хората нямат търпение

Число на деня

215
млн. лв. ще плати нЗок за специализирана медицинска 

помощ и медико-диагностична дейност през 2010 г.
▶

 Бойко найденов, зам. главен прокурор

Дефицитът се 
превърна в тото
Дефицитът ще се увели-
чи до 4.8%, ще харчим 
пари от фискалния резерв, 
няма реформа на здравната 
или пенсионната система. 
Списъкът може да бъде 
продължен до 59, колкото 
беше и бройката на антик-
ризисните мерки на насто-
ящото правителство. Нито 
една от тях не проработи, 
не донесе така желаните 
приходи в бюджета. Защо 
сега да повярваме, че 
кабинетът ще успее в края 
на годината да приключи с 
дефицит под 5%. Числата 
се менят на дневна база. 
Ситуацията започва да 
напомня за приказката за 
лъжливото овчарче. 

Вместо правителството 
да запретне ръкави и да 
прокара дългоочакваните 
реформи в здравеопазване, 
образование, пенсионна 
система и прочее, то тръг-
на по най-лесния път - да 
похарчи натрупаните пари 
в резерва. Спестените бели 
пари ще бъдат използвани 
за черните дни, които ни 
предстоят. 

Една актуализация на 
бюджета, две числа на 
дефицита. Иди разбери кое 
е вярното - 4.8 или 3.9%. 
И докато всички се чудеха 
кое е вярното число, в 
суматохата финансовият 
зам.-министър Владислав 
Горанов заяви, че дефи-
цитът можело и да бъде 
по-малък. Всичко започва 
да прилича на ТОТО 2. 

Печелившата комбина-
ция обаче е дефицитът 
да е под 3%. Иначе ни чака 
процедура по свръхде-
фицит от Еврокомисията. 
Или нова актуализация на 
бюджета след 6 месеца. 
Освен това допълнителна-
та печалба е, че еврозоната 
вече е мираж. 

И за капак на всичко 
финансовият министър 
Симеон Дянков се изце-
пи, че догодина страната 
ни ще кандидатства за 
приемане в чакалнята за 
еврозоната ERM II. Тая 
година малко са го закър-
шили, но догодина всичко 
ще е наред. Да, но догоди-
на правителството няма да 
може да хвърли вината за 
дефицита върху предишни-
те управляващи.

Има само един начин 
правителството да се 
справи с падащите при-
ходи в бюджета. Да реже 
разходи. Реално. Здраво 
да затегне коланите. Друга 
рецепта няма. За справка 
- кабинетът може да ползва 
опита на англичаните, ита-
лианците и Дания. Освен 
България и Унгария няма 
друга държава в ЕС, която 
да увеличава дефицита си. 
А това Европейската коми-
сия няма как да ни прости.

pari.bg реплики

По темата “Мобилни-
те разговори поевти-
няха с 2 ст” . и аз не съм 
съгласен, че услугата е 
една от 3-те най-евтини 
в европа. и то говоря за 
услуга неслучайно, защо-
то имам предвид микс 
от тарифи, роуминг, 
месечна такса и префе-
ренции срещу нея ;)...

Да не говорим за 
съотношение - средна 
заплата / разход за кому-
никация ;). ако направим 
сравнение така, тогава 

▶

▶

може да говорим кое е 
евтино, кое скъпо ;). 

~рафи  

Христо, младо 
конче... ти мобилен 
телефон имаш ли, бе, 
майка??? Че тези глупос-
ти, които си извадил 
от контекста, звучат, 
меко казано, малоум-
но... всеки знае колко 
са евтини мобилните 
комуникации, най-мал-
кото по джоба си. ти как 
мислиш - по 10 ст. на 

▶

минута ли плащаш? 
~Генчо 

краят на Lost зададе 
много въпроси. сериа-
лът е много добър като 
идея и реализация, но 
беше толкова оплетен 
допълнително, че накрая 
се загуби основният сми-
съл, а това не е добре. 

~gd 

 някой май нищо не е 
разбрал от The End! 

~nk 

▶

▶

Печелившата 
комбинация 

е дупката в хазната 
да е под 3%

Опозицията подскочи 
и още преди седмици 
предупреждаваше да не се 
пипат парите от резерва. 
Чуждите инвеститори сега 
също ще бъдат изправени 
на нокти. За тях сигналът, 
че резервът намалява, оз-
начава, че бордът започва 
да се клати. А ти ходи 
и обяснявай, че нямаш 
сестра. 

коментар

Биляна Вачева
bvacheva@pari.bg

 След като не проработиха антикризисните мерки, 
правителството реши да харчи готови пари от 
фискалния резерв  снимка марина ангелова

▶
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Кризата се оказва, че рабо-
ти в полза на бизнеса. Или 
поне в някои аспекти - чо-
вешки ресурси например. 
Редица фондации напосле-
дък се надпреварват коя 
ще разработи по-атрак-
тивна стажантска програ-
ма не само за студентите, 
но и за работодателите. 
Така бизнесът у нас има 
възможност да подбере 
качествени кадри, при то-
ва без да влага особено 
много инвестиции в обу-
чението им. 
Добра практика
Младежка програма от то-
зи тип в момента разработ-
ва Empower United заедно 
с JobTiger.bg и фондация 
“Америка за България”. 
Става дума за осемседмич-
но обучение за млади лиде-
ри на работните места. Ще 
бъдат избрани 30 изявени 
студенти от цялата стра-
на. Те ще преминат през 
двуседмичен обучителен 
курс в Американския ко-
леж в Благоевград, а после 
ще стажуват в някои от 
най-големите компании у 
нас - Vivacom, Kamenitza, 
Кraft foods, Sopharma и др. 
По време на обучението 
и стажа студентите ще 
получават заплата от 600 
лв. месечно. И тук идва 
най-хубавата част - запла-
щането ще е основно от 
организаторите на про-
грамата. Работодателите 
ще бъдат натоварени със 
символични суми. Всички 

Над 67 хил. са безработните 
младежи до 29 години у нас

Елена Петкова
elena.petkova@pari.bg

Образованието 
се разминава с 
изискванията на 
бизнеса 

Господин Петров, как 
се отразява кризата на 
младите хора на пазара 
на труда?

- Много стартови пози-
ции за млади хора има, 
когато бизнесът расте и 
се развива, когато той се 
свива и тези назначения 
намаляват. Това води до 
проблемите, които имаме 

▶

сега. До 2008 г. младите 
можеха да си избират къде 
и на каква заплата да рабо-
тят. Сега трябва по-добро 
планиране при търсене на 
работа.

Какво е предимство-
то за бизнеса да наема 
млади хора?

- Младежите са много по-
гъвкави. По-лесно могат да 
приемат по-лоши финансо-
ви условия, ако имат шанс 
да учат и да се развиват. 
Те са по-атрактивни, но и 
по-трудни за работа. Имат 

▶

ентусиазъм и желание да се 
учат. Огромният проблем 
при хората над 50 години е 
нежеланието да учат нови 
неща, а технологиите се 
развиват много бързо. Не 
са празни приказките за 
ученето през целия живот. 
Младите обаче са по-труд-
ни, защото са непостоянни 
в решенията си. Днес искат 
едно, утре - друго. Нямат 
достатъчно житейски и 
професионален опит.

На каква заплата 
обикновено фирмите 
▶

Отношението в кариерните центрове е като             мащеха към доведено дете
Интервю Светлозар Петров, управител на JobTiger.bg

разходи по настаняване-
то, храната и пътуването 
на участниците в проек-
та също ще бъдат поети 
от организаторите. Така 
шефовете на компаниите 
имат шанса да подберат 
качествени и добре обу-
чени кадри за свободните 
си позиции, като изпи-
тателният период ще им 
излезе почти безплатно. 
Около 60% от студентите 
ще бъдат назначени по-
стоянно на работа. Има 
и “компании отличници”, 
които задържат над 80% 
от стажантите си, казва 
управителят на JobTiger.
bg Светлозар Петров. 

Статистика
Работодателите са в из-
годна позиция и от състо-
янието на пазара на тру-
да в момента. Заедно с 
повишаването на общата 
безработица в страната 
процентът на младежи-
те до 29-годишна възраст 
без работа достигна 18. 
Данните на Агенцията по 
заетостта за май 2010 г. 
показват, че това прави 

около 67 хил. души при 
общо безработни в страна-
та над 341 хил. В бюрата 
по труда от началото на 
годината са били реги-
стрирани и над 600 учащи, 
желаещи да работят, но 
без такава възможност. За 
сравнение в същия период 
през 2009 г. младите без 
работа са били около два 
пъти по-малко - над 48 
хил. души.

възможности
Работодателите имат и 
други възможности с мал-
ко инвестиции да намерят 
качествени млади хора, 
които при сегашната си-
туация ще се съгласят да 
работят и на по-лоши фи-
нансови условия. Почти 
всички университети у 
нас вече имат собстве-
ни кариерни центрове. В 
сайтовете си те редовно 
публикуват обяви за рабо-
та, стажантски програми, 
стипендии на компании. 
От 8 години се провежда 
и “Форум кариери”, на 
който редовно участват 
около 100 работодатели 
в София. Посещаемост-
та от страна на студенти 
през последните 2 години 
обаче намалява. Кариер-
ните центрове на някои от 
вузовете поддържат силни 
връзки с представители на 
бизнеса. Например УНСС 
има договор с “Кока-ко-
ла” за предоставяне на 
кадри. 

 Младежите 
са много 

по-гъвкави. Те са 
по-атрактивни, но и 
по-трудни за работа. 
По-лесно приемат 
по-лоши финансови 
условия

Търсене на  пазара на труда 
януари�май  ���� г.
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Данните са на JobTiger.bg  и се отнасят до посещаемост на сайта.
Графика: Гриша Струнджев
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Държавата ще 
субсидира намирането 
на първа работа 

В подкрепа на младежка-
та заетост до два месеца 
ще стартира нова схема, 
финансирана от Опера-
тивна програма Човеш-
ки ресурси, съобщиха от 
Министерството на труда 
и социалната политика. 
Плановете са да бъдат оси-
гурени платени стажове 
на около 13 500 младежи, 
завършили наскоро обра-
зование. 

С тази схема искаме да 
насърчим намирането на 
първа работа за младите 
хора, обясни Красимир 
Попов, зам.-министър на 
труда и социалната поли-
тика. Наблюденията показ-
ват, че ако до една година 
след завършване на обра-
зованието си младежите не 
започнат работа, те много 
лесно изпадат в рискова 
ситуация да преминат в 
групата на обезкуражените 
- хората, които престават 
да търсят работа, защото 
не вярват, че ще я откри-
ят. Така те трайно губят 
квалификация, която са 
придобили по време на 

Осигуряват стаж за 13 500 
наскоро завършили младежи

Отношенията между 
студентите и бизнеса 
в последната година и 
половина се промениха 
много. Ако допреди 6 
години бизнесът подби-
раше кадрите си, сега 
завършващите висше 
образование избират 
работодателите си, 
въпреки че периодът е 
кризисен. 

Позицията на 
студентите е подобре-
на.  Заради кризата тър-
сенето и предлагането 
на работа в кариерния 
център относително 
намаля, но въпреки това 
студентите съумяват да 

Студентите вече избират 
работодателя си

Парадоксално 
е, че бизне-
сът търси да 

наема завършващи 
висше образование 
млади хора, но с 
трудов стаж

Доц. Йордан Близнаков,
директор на кариерния център 
към УнСС

се справят със ситуаци-
ята и да се реализират. 
Важното е да имат 
добра квалификация 
и трудов стаж. Това 
изиска бизнесът. Затова 
ние каним в УНСС 
ръководителите на 
големите фирми у нас 
да изнасят презентации 
пред студентите или 
да бъдат хонорувани 
преподаватели. 

Някои правят свои 
бизнес класове. По 
този начин създава-
ме условия за лични 
контакти на студентите 
с високите етажи на 
бизнеса у нас.

Отношението в кариерните центрове е като             мащеха към доведено дете
Интервю Светлозар Петров, управител на JobTiger.bg

наемат младежи? Не ги 
ли дискриминира по-ни-
ското заплащане?

- Не. Винаги има опити 
за експлоатация на младите 
хора не само в България. 
Зависи дали те ще се под-
дадат на това. Заплатата 
им зависи от уменията. Тя 
варира в различните гра-
дове. В София например е 
доста по-високо, отколкото 
в останалите градове.

Достатъчно конку-
рентни ли са завършва-
щите нашите универ-

▶

ситети?
- Разминаването между 

изискванията на бизнеса 
и това, което дава обра-
зованието, е нормално и 
то е навсякъде. Начинът 
да се преодолее е чрез 
стажовете. Със сигурност 
нашите студенти са по-ни-
ско конкурентоспособни 
от училите в чужбина в 
начина на представяне 
при търсене на работа, 
т.е. умението да продадеш 
себе си. Те не познават до-
бре процеса на търсене на 
работа. Никога не е доста-

тъчно просто да изпратиш 
едно CV, особено когато е 
пълно с грешки.

Затова са кариерните 
центрове.

- И там нещата не стоят 
прекрасно. Въпросът е 
в поддръжката и в отно-
шението на университета 
към кариерния център. 
Има случаи, в които от-
ношението е като мащеха 
към доведено дете. Трябва 
работата в центровете да 
се подобри.

Елена Петкова

▶

▶ Aко до една година след завършване на образование-
то си младежите не започнат работа, те много лесно 
изпадат в рискова ситуация Снимка емилия коСтадинова

обучението си.
Около 35 млн. лв. са 

предвидени по схемата 
за подкрепа на намиране 
на първа работа. С тях 
държавата ще субсиди-
ра 9-месечни стажове на 
млади хора в частни фир-
ми, общински и държавни 
институции. Бюрата по 
труда ще набират заявле-

ния от работодатели какви 
стажанти търсят. С пари 
от програмата ще бъдат 
покривани минимална ра-
ботна заплата и всички 
осигуровки. Засега не е 
ясно дали от работодате-
лите ще се иска да наемат 
за постоянно определен 
процент от стажантите. 

Мила Кисьова
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18.91
▶ млрд. лв. са 
заложените разходи в 
бюджета тази година, 
докато приходите 
са разчетени на 15.23 
млрд. лв. Така дупката 
в хазната за тази 
година ще стигне 
3.6 млрд. лв.

Финансиране
Кабинетът 
ще емитира 
облигации

Правителството 
ще пласира емисия 
ДЦК на вътрешния 
пазар за близо 3.4 млрд. 
лв. Това е записано в 
актуализацията на 
бюджета. Освен нея 

▶

финансовото минис-
терство планира да 
емитира и еврообли-
гации за около 98 млн. 
лв., или 49 млн. EUR. Те 
ще бъдат предложени 
на международните 
пазари.

Това ще подкрепи 
бюджета с 4.38 млрд. 
лв. Допълнителни 201 
млн. лв. пък се чакат 
от приватизация.

▶

Правителството одобри на 
вчерашното си  заседание 
актуализацията на бюдже-
та. Както вече стана ясно, 
дефицитът за тази година 
на касова основа е заложен 
на 4.8%, а на начислена база 
(както Евростат го отчита) 
ще е 3.9%. Работодателите 
и синдикатите подкрепиха 
преди ден заложените пара-
метри в бюджета. Икономи-
стите обаче предупредиха 
за наличието на подводни 
камъни и рискове.

Къде е ключът към 
успеха
Ако правителството успее 
да задържи бюджетния 
дефицит на нива от 3.9% 
на касова основа, няма да 
има риск за икономика-
та. Това каза за в. “Пари” 
главният икономист на Бул-
банк Кристофор Павлов. 
По думите му в случай, че 
дефицитът обаче набъбне 
между 6 и 8%, тогава със 
сигурност ще се наложи да 
подпишем споразумение 
с МВФ, т.е. да поискаме 
пари от фонда, уточни още 
той. Ако обаче се стигне до 
заем от МВФ, кабинетът 
ще се наложи да изработи 
и средносрочна програма, 
така че през следващите 2-3 
години дефицитът да бъде 
драстично намален до око-
ло 0%, обясни Павлов. 

Той беше категоричен, 
че България не може да си 
позволи по-висок дефицит 

от 3.9% без споразумение с 
фонда. Тази теза застъпиха 
и икономистите и бивши 
министри от НДСВ Милен 
Велчев, Николай Василев и 
общинският съветник Вла-
димир Каролев.

Не трябва да се допускат 
никакви грешки във фи-
скалната политика, които 
може да уплашат чуждите 
инвеститори, допълни глав-
ният икономист на Булбанк. 
По думите му сега заради 
Гърция много инвеститори 
се оттеглят от региона.

Скрити козове
С актуализацията на бюдже-
та се съкращават средно с 
20% разходите в админи-
страцията, но в същото вре-
ме ще се дадат допълнител-
ни пари на здравната каса, 
за социално подпомагане, за 
инфраструктурни проекти, 
както и за тютюнопроизво-
дителите. Павлов е на мне-
ние, че предвидените нови 
разходи са един вид буфер в 
бюджета, тъй като, ако при-
ходите, които са заложени, 
не се изпълнят, те няма да 
бъдат направени. Става дума 
за около 570 млн. лв.

Заслужена критика
Кабинетът не излезе да 
обясни какъв е проблемът 
на българската икономика, 
коментираха финансисти. 
А той е голямата задлъж-
нялост на частния сектор. 
Банките рефинансират кор-

Икономисти: Дефицитът 
да не надхвърля 3.9%
По-голяма дупка в 
бюджета ще принуди 
правителството да 
иска заем от МВФ

поративните дългове чрез 
външните капиталови паза-
ри. Ако обаче у нас рискът 
се увеличи заради по-висо-
кия дефицит, цената на това 
рефинансиране може рязко 
да скочи, обясниха експер-
ти. Тогава не е изключено 
страната ни да тръгне по 
пътя на Гърция, но не за-
ради невъзможността за 
обслужване на държавните 
дългове, а на частните.

Биляна вачева

 Парите от фискалния резерв са достатъчни, за да се финансира разчетеният дефицит. Прогнозата ни е 
максимално консервативна, т.е. възможно е дефицитът да бъде и по-малък от този, който ние внасяме, 
каза зам.-министърът на финансите владислав Горанов (вдясно) снимКи марина ангелОва

▶

Еврозоната първо 
трябва да реши въ-
трешните си пробле-
ми, преди да приема 
нови членове

България планира да подаде 
молба за ЕRM II през след-
ващата година. Това каза 
вицепремиерът и министър 
на финансите Симеон Дян-
ков, който е на посещение 
в Букурещ, предаде “Рой-
терс”.

Голи амбиции
Можем да подадем молба 
за присъединяване към ча-
калнята и тази година, но 
ще трябва да изчакаме. От 
1 януари следващата година 
обаче сме готови да дейст-
ваме, уточни Дянков. Наше-
то намерение е да подадем 
молба следващата година, 

Дянков отново заговори за ERM II
каза още министърът. 

Преди да кандидатстваме 
за чакалнята за еврозоната, 
правителството трябва да 
реши проблемите у нас. 
Това казаха за в. “Пари” 
експерти.

Какво да се прави
Най-важното е правител-
ството да намали дефицита 
под 3%, иначе няма как да 
ни приемат в ERM II. И не 
само това. То трябва да по-
каже на Еврокомисията, че 
може да го поддържа дефи-
цита в тесни граници през 
следващите 3-4 години. Ос-
вен фискалната дисциплина 
е крайно време кабинетът 
да започне дългоочакваните 
реформите в пенсионната и 
здравната система. Освен 
това цел номер едно на ка-
бинета е да успее да намали 
загубата на работни места в 

икономиката.
Според източници на  

в. “Пари”, докато еврозоната 
не реши вътрешните си про-
блеми, нови членове няма 
да се приемат. Най-рано 
България може стане 
част от паричния 
съюз едва след 
6-7 години. 
Например 
Полша, ко-
ято е една 
от отлич-
ниците в 
Европа, 
с ръст на 
икономи-
ката, се 
очаква да 
бъде при-
ета в евро-
зоната след 10 
години.

Биляна 
вачева

Може да има нова 
актуализация
Актуализацията на бюджет 
2010 едва ли ще бъде по-
следната за годината. Това 
заявиха председателят на 
НДСВ Христина Христова 
и членовете на икономиче-
ския екип Милен Велчев, 
Николай Василев и Вла-

димир Каролев. Според 
финансовия ексминистър 
Велчев спадащият фискален 
резерв и растящият дефицит 
поставят под заплаха кре-
дитния ни рейтинг. Трябва 
спешно да поискаме заем от 
фонда, смятат от НДСВ. 

 Приходите падат с 2 млрд. лв., а разходите се увели-
чават с 500 млн. лв., каза владимир Каролев
▶
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Сметната палата откри нарушения  
на КРС в обществените поръчки 
Телеком регулаторът 
не е застраховал 
имущество, харчел 
е нерегламентирано 
пари за 
представителни 
разходи 

Нарушения при провежда-
нето на обществени поръч-
ки на Комисията за регули-
ране на съобщенията откри 
Сметната палата. Това по-
казва доклад от одита за ра-
ботата на телекомуникаци-
онния регулатор през 2008 
г. Настоящият председател 
на регулатора Веселин Бож-
ков, който пое длъжността 
през 2008 г., определи пред 
в. “Пари” констатациите 
като бележки и заяви, че 
няма нищо нередно в тях. 
Мандатът му продължава 
до 2012 г. 

Констатация
Освен нарушения при 
осъществяването на об-
ществени поръчки КРС е 
допуснала и пропуски в 
утвърждаването на пред-
ставителните разходи и не 
е ползвала закупени стан-
ции за радиомониторинг 

на обща стойност над 4.6 
млн. лв.

Одитът на Сметната пала-
та показва нарушения в над 
20 обществени поръчки. 
При провеждането на 9 от 
тях от КРС не са поставени 
минимални изисквания към 
участниците за икономиче-
ско и финансово състояние, 
а в други 6 обществени 
поръчки няма минимални 
изисквания за технически 
възможности и квалифика-
ция на кандидатите, пише в 
доклада от одита. 

Освен това телекому-
никационният регулатор 
е възложил изпълнение-
то на обществена поръчка 
на изпълнител, който не е 
участвал в обявената про-
цедура. КРС е подписвала 
договори, чиито параметри 
може да се изменят въпреки 
законовата забрана за това. 

Преоценка
Комисията не е направила и 
преоценка на всички дълго-
трайни материални активи 
с изключение на сградата 
си на ул. “Гурко” в столица-
та и още 3 свои имота. Регу-
латорът е закупил и четири 
стационарни станции за 
радиомониторинг за почти 

Поредна порция  
акции на МВР

Промени
Намален  
състав 
▶ Броят на членовете на 
КРс бе съкратен от 9 на 
5 души при приемането 
на промените в Закона за 
електронните съобщения 
преди месец.
▶ При влизането им в сила 
парламентът освободи 
трима от членовете на 
телекомуникационния 
регулатор - Вяра Минчева, 
Радослав Илиевски и сви-
лен Попов. Техните квоти 
бяха от парламента.
▶ според промените в ЗЕс 
мандатът на членовете е 
с продължителност от 5 
години, а председателят 
й ще се избира от Мс.

Този път са срещу 
лихвари и наркораз-
пространители
При акция “Кърлежите” 
полицията задържа десет 
души. Те са заподозрени 
в лихварство и изнудване. 
Акцията е проведена на те-
риторията на столичните 
квартали “Младост”, “Сво-
бода” и “Толстой”, както и 
в градовете Монтана, Лом и 
Берковица. 

Според данните един от 
задържаните е общински 
съветник в Берковица от 
партия “Рома”. Вътреш-
ният министър съобщи, че 
много от арестуваните са 
хора с прякори. Това са 
Ивайло Врабеца, Мишо 
Самбиста, Циганина, Иван 
Русия. Един от издирваните 
е задържан в Бургас. 

Задължения  
в хладилник
Вътрешният министър Цве-
тан Цветанов съобщи, че 
при операцията са иззети 
шест полицейски палки и 
други полицейски атрибути, 
както и боксове, оръжия, 
вериги, ножове. Предполага 
се, че те са използвани за 
сплашване при изнудването 
на хората, които дължат па-
ри на лихварите. Намерени 
са още газови пистолети и 
оръжия с изтекъл срок на 
регистрация. Открити са 
и количества злато в не-
установен размер, както и 
записи на заповеди на обща 
стойност 400 хил. лв., които 
са се намирали в хладилник 
в софийското село Кътина. 
Цветанов съобщи още, че 
вече са събрани достатъч-
но доказателства от свиде-

4.7 млн. лв., които не са въ-
ведени в експлоатация. 

В доклада няма повод за 
притеснение, коментира за 
в. “Пари” председателят на 
КРС Веселин Божков. По 
думите му във финансовото 
управление на комисията 
са допускани пропуски, но 
няма нищо притеснително. 
Божков е начело на телеко-
муникационния регулатор 
от 2008 г. Той има 3 месеца 
да предприеме действия за 
отстраняване на нередно-
стите, открити от одитори-
те, и да докладва за това в 
Сметната палата.

Промени
Днес най-вероятно ще 
бъдат гласувани и новите 
членове на комисията, ко-
ито трябва да заменят тези, 
чийто мандат изтича. За 
трите места, които ще бъдат 
овакантени, кандидатстват 
основателят на “Радио FM 
плюс” Константин Тилев, 
досегашният главен редак-
тор на програма “Хори-
зонт” по БНР Никола Колев 
и доцентът от Техническия 
университет в София Ирина 
Романска. Колев е предло-
жен за зам.-председател на 
регулатора. Тримата трябва 

400
▶ хил. лв. в записи на запо-
вед са открити в хладил-
ник при операцията "Кър-
лежите"

Четвъртък 27 май 2010  pari.bg

телски показания на хора, 
които са били малтретирани 
при връщането на парите, 
които са им били отпуска-
ни. Един от заподозрените 
е подбирал социално слаби 
хора, като е взимал в залог 
личните им или дебитни 
карти, на които те получават 
социални помощи и детски 
надбавки.

“Братята”
Междувременно в Плевен е 
проведена операция срещу 
наркоразпространението, 
при която са задържани 
осем души и са иззети 1 кг 
амфетамини, 40 дози херо-
ин и 46 дози пико. Опера-
цията е кръстена “Братята” 
на известните в града двама 
братя Пачовски, единият от 
които е в затвора.  

Филипа Радионова

▶ Един от лихварите е да-
вал кредит срещу лична 
или дебитна карта

да заменят Петър Рендов и 
Тодор Костурски (НДСВ) 
и Валентин Хараламбов 
(ДПС). Единствените на-

стоящи членове на КРС, 
които ще останат след про-
мените, са председателят й 
Веселин Божков и Анета 

Павлова, назначена от пре-
зидента (съответно до 2012 
и 2013 г.).

Христо Ласков

 Председателят на 
Комисията за регулиране 
на съобщенията веселин 
Божков трябва да попра-
ви обърканото през 2008 
г. до 3 месеца

▶

снИМКа МВР
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Премиерът Бойко Борисов 
разкритикува остро гер-
манските инвеститори по 
време на работен обяд с 
членовете на Германско-
българската индустриално-
търговска камара (ГБИТК). 

Целта на правителството 
е чуждите фирми у нас да 
работят така, както в сво-
ите страни, каза Борисов. 
По думите му Германия  
е пример за подражание 
и целта на България е да 

pari.bg  Четвъртък 27 май 2010

Борисов разкритикува 
германски инвеститори  

Компаниите  
„Сименс” и E.ON 
обраха премиерските 
негативи 

 Според премиерът Бойко Борисов ДКЕвР е виновна за недобрия контрол върху ЕРП снимки марина ангелова▶

станем дисциплинирани, 
стриктни, прозрачни, а не 
да се превръщаме в отри-
цателен пример за това как 
се прави бизнес. 

Лавина от жалби
Премиерът даде пример с 
електроразпределителни-
те дружества и „Сименс”, 
която изготвя новите бъл-
гарски документи за само-
личност. Не може стотици 
хора да се редят на опашки 
и да псуват правителството. 
Искаме, в България, като 
дойде германска фирма, да 
я дадем за пример, каза Бо-

рисов. Той бе категоричен, 
че няма да търпи подобно 
поведение от германските 
компании. Моите уважения 
към вас, но българите са ми 
по-мили и тези, които се 
жалват, искам да спрат да се 
жалват, добави още той.

Пропуски в работата
Борисов посочи, че ДКЕВР 
е виновна за недобрия 
контрол върху ЕРП. Той 
предположи, че е допуснат 
умишлен пропуск в закона, 
за да може аутсорсната дей-
ност да не е под контрола 
на регулатора. Премиерът 

предупреди елразпредели-
телните фирми да спазват 
правилата или „да отидат 
там, където ще ги търпят”. 
Той разкритикува остро 
и „Сименс”, която издава 
документа за самоличност. 
Не сме обидени на пра-
вителството, каза Боряна 
Манолова, изп. директор 
на „Сименс” за България. 
По думите й компанията 
е достигнала нивото, ко-
ето е необходимо, даже е 
надвишено. Според нея 
„Сименс” не е получила 
заплащане за дейността си 
до този момент. Според 

премиера дружеството не 
би трябвало да е доволно 
от свършената работа и да 
получи пари.

в търсене  на баланс
Премиерът коментира още, 
че в момента се води сери-
озна дискусия между раз-
лични ведомства във връзка 
със забраната за осъщест-
вяване на проекти за ВЕИ 
върху земеделска земя. Ние 
подкрепяме изграждането 
на ВЕИ, но искаме да си 
запазим земеделската земя, 
каза той.

Светлана  Желева

Премиерът призова 
фирмите да внимават 
с контрагентите си
   
Най-силната антикризисна 
мярка на правителството 
досега е борбата със сива-
та  икономика и престъп-
ността. Това определено 
подобрява бизнес средата 
у нас, заяви Огнян Донев, 
председател на съвета на 
директорите и изп. дирек-
тор на „Софарма” АД, по 
време на работния обяд на 

премиера Бойко Борисов 
и членовете на Германско-
българската индустриално-
търговска камара. 

Конкуренция
Донев попита правител-
ството как ще преборва 
нелоялната конкуренция 
във фармацевтичния сек-
тор, където на някои мес-
та се назначават стотици 
висшисти на минимална 
работна заплата, което на 
практика означава укриване 
на данъци и обороти. Осем 

хиляди данъчни всеки ден 
полагат усилия да накарат 
фирмите да плащат данъ-
ци и осигуровки. Надявам 
се да има ръст на средния 
осигурителен доход, който 
да е постигнат не толкова на 
базата на увеличени трудо-
ви възнаграждения, колкото 
на изсветляване на сектора, 
коментира Владислав Го-
ранов, зам.-министър на 
финансите.

Предложение
Много активно се работи 

срещу престъпността и 
това ще продължи, бе кате-
горичен и Бойко Борисов. 
Той призова бизнеса да 
бъде по-внимателен, кога-
то подбира контрагентите 
си. Тези пари не се крадат 
само от бизнеса, но и от 
държавата, каза Борисов. 
Ако има добра практика 
в Европа, предложете я, 
поемам ангажимента да 
я придвижа нататък, каза 
той по повод ДДС изма-
мите.

Светлана Желева 

Бизнесът пита за мерките 
срещу сивия сектор

 огнян Донев, председател на съвета на директори-
те и изп. директор на „Софарма”  
▶



У нас    НовиНи    9    

ГЕРБ разчиства и финансовия надзор 
Мандатът от 6 години 
се запазва за предсе-
дателя и единия от 
зам.-председателите 
на КФН

Членовете на Комисията за 
финансов надзор вече ще са 
5, а не както досега 7. Това 
решиха депутатите с приети-
те на второ четене промени 
в Закона за Комисията за 
финансов надзор. Редуцира-
нето се налага заради прека-
лено раздутия щат, каза за в. 
„Пари” вносителят на про-
мените в закона и депутат 
от ГЕРБ Стоян Мавродиев. 
Според него това е в отговор 
на изразените принципи на 
управляващата партия за 
икономии в условията на 
криза.

Ръководство
Финансовият регулатор вече 
ще се състои от председател 
и трима ресорни заместник-
председатели. Петият член 
на КФН ще е без портфейл. 
Тримата зам.-председатели 
ще отговарят за регулира-
нето на инвестиционната 
дейност, застрахователен и 
осигурителен надзор. Чле-
нът без ресор ще помага 
за анализа и оценката на 
рисковете на финансовите 
пазари. Той трябва да работи 
за усъвършенстване на над-
зорната практика, за да може 
по-добре да се защитават 

интересите на инвеститори, 
застраховани и осигурени 
лица.

Председателят на КФН 
вече ще се избира от Народ-
ното събрание, а не както 
досега, на партиен прин-
цип. Останалите членове 
ще се избират по предло-
жение на председателя от 
парламента. До две-три 
седмици новият закон ще 
влезе в сила и тогава ще 
стане ясно какъв е новият 
състав на КФН, каза Мен-
да Стоянова, председател 
на бюджетната комисия в 
парламента. 

Ротация
Народните представители 
решиха мандатът на пред-
седателя на КФН да оста-
не 6 години. При гледане 
на промените в закона на 
първо четене се предвижда-
ше 5-годишен мандат. При 
обсъждане на промените 
в Комисията по бюджет и 
финанси се появи и предло-
жение за 4-годишен мандат, 
но то беше отхвърлено.

Не всички членове на 
първия състав на регулато-
ра, избран по новия закон, 
обаче ще имат мандат от 
6 години. Стоян Мавроди-
ев обясни, че мандатът на 
всички членове се запазва 
на 6 години, но се въвеждат 
и правила за ротация.

Първият заместник-пред-
седател, ръководещ упра-

вление „Надзор на инвес-
тиционната дейност”, ще 
има 5-годишен мандат, а 
първият член без портфейл 
ще е на работа в КФН три 
години, каза Стоян Мавро-
диев. Той уточни, че става 
въпрос само за избраните 
в първия състав на КФН 
след промените в закона. 
След това всички членове 
ще се избират за 6 години 
и по този начин ще се за-
стъпват мандатите, доба-
ви Мавродиев. На третата 
година след избиране на 
новия състав на КФН ще 
бъде подменен членът без 
портфейл, като този, който 
заеме неговия пост, вече ще 
има 6-годишен мандат. Съ-
щата е схемата и за надзор-
ника на инвестиционната 
дейност, като първият, заел 
този пост, ще бъде сменен 
след 5 години. Наследници-
те му на поста вече ще имат 
6-годишен мандат. 

в очакване
Никой от потърсените на-
родни представители обаче 
не пожела да каже кои са 
кандидатурите на управлява-
щите за нов състав на КФН. 
Имената на кандидатите ще 
се решават на най-високо 
ниво, а именно от премие-
ра и председател на ГЕРБ 
Бойко Борисов и заместника 
му в кабинета и партията 
Цветан Цветанов.

Членове на надзора могат 
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Народното събрание планира 
съкращаване на разходите
Може да бъдат про-
дадени по-старите 
автомобили на парла-
мента 

Народното събрание пла-
нира да спести 8 млн. лв. 
от фонд „Работна заплата”. 
Става въпрос за средствата 
за командировъчни, но не е 
ясно дали ще се намаляват 
заплати в администрацията 
и дали се планират съкраще-
ния. Депутатите обмислят и 
какво да правят с автомоби-
лите на парламента. 

Стари коли  
и сигурност 
Единият вариант е 20-30 от 
по-старите коли да бъдат 
продадени, съобщи съпред-
седателят на парламентар-
ната група на ГЕРБ Краси-
мир Велчев. Ако гледаме 
европейски практики, такава 
практика да се използват тол-
кова стари автомобили няма 
- на толкова години, на тол-
кова километри. Това касае 
сигурността на народните 
представители и разходи, ка-
за Велчев. Така нямало да се 
спечели много, но ще се спес-
ти от разходи по поддръж-
ката на колите. Те ще бъдат 
предложени и на депутатите, 
които проявяват интерес, да 
купят някой от мерцедесите. 
Според някои обаче въпрос-
ните коли са модел Мерцедес 
от 1996 г., прекалено са стари 
и никой няма да ги купи. На 

заседание на председател-
ския съвет в парламента ще 
бъдат обсъдени данните за 
разходите за автомобилния 
парк, които депутатите ще 
получат от главния секре-
тар на Народното събрание. 
Едва тогава ще се реши как-
ви ще бъдат предприетите 
стъпки. Съкращаването на 
автомобилния парк няма да 
бъде единствената мярка за 
съкращаване на разходите, 

добави Велчев.

от пусто в празно
Съпредседателят на Синята 
коалиция Мартин Димитров 
съобщи, че се обмисля при 
командировките на депутати 
в избирателните им райони 
през почивните дни те да 
не ползват служебни коли, 
а лични автомобили или 
друг транспорт. Основно 
задължение на депутатите 

е да бъдат из страната, в 
своите избирателни райо-
ни, да се срещат с хората. 
И там ли трябва да ходят с 
колело, беше коментарът на 
лидера на БСП Сергей Ста-
нишев. По-рано пред Нова 
телевизия председателят на 
парламента Цецка Цачева 
обаче съобщи, че тези, които 
ползват лични автомобили, 
ще получават компенсации.

Филипа Радионова

Факти
С какво 
разполага 
парламентът 

В парламента работят 
почти 950 души 

автопаркът на народ-
ното събрание има 80 
автомобила, 62 шофьори 
и друг поддържащ пер-
сонал. 

Парламентът прите-
жава три администра-
тивни сгради, 179 апар-
тамента и 45 гаража.

За 2009 г. бюджетът на 
народното събрание е 61 
млн. лв.

▶

▶

▶

▶

Столична община дава  
2 млн. лв. за велоалеи 
Общинският при-
ватизационен фонд 
предвижда средства 
и за ремонт на адми-
нистративни сгради

Специализираният общин-
ски приватизационен фонд 
ще отпусне 2 млн. лв. за из-
граждането на велоалеи в со-
фийския квартал „Младост” 
1. Тяхната обща дължина 
е близо 5 км и трябва да 
свързват различните части 
на квартала с метростанци-
ята. Проектът предвижда 
освен тях да бъдат изградени 
и паркинги за колелетата, 
както и рехабилитация на 
тротоарите по трасетата. Об-
щинският съвет трябва да 
гласува днес предложението 
за финансиране.

Проектът 
Идеята и планът за строи-
телството на велоалеите е 
готов още миналата година. 
Проектът предвижда те да 
бъдат направени като самос-
тоятелни трасета, а не да са 

част от тротоара. Подобна 
велоалея вече е построена 
на бул. „Цар Борис III”. Тра-
сето трябва да достига до 
големите зелени площи в 
квартала и бул. „Цариград-
ско шосе”. Целта на тяхното 
строителство е намаляване 
на трафика.

Средства от фонда 
Специализираният общин-
ски приватизационен фонд 
предвижда инвестиции и в 
още няколко проекта. Със 
средства от него трябва да се 
ремонтират две администра-
тивни сгради в Столичната 
община. За възстановяване 
на зданията на ул. „Париж” 
1 и в район „Средец” се 
предвиждат 2.3 млн. лв. Па-
ри от него ще финансират 
и изграждането на части от 
информационната система 
на общината. Тя включва 
системата за обслужване на 
граждани и фирми, финан-
сово-счетоводната, за мест-
ните данъци и такси, както 
и за обществените поръчки 
и договорите.

▶ Старите коли са опасни 
за сигурността на де-
путатите, коментира 
съпредседателят на ПГ 
на ГЕРБ Красимир велчев

снимка марина ангелоВа

▶основната 
дължина на 
планираната 
велоалея  
е близо 5 км 

да бъдат само български 
граждани с висше иконо-
мическо или юридическо 
образование. Минимална-

та образователна степен е 
магистър. Кандидатите за 
шефове във финансовия 
надзор трябва да имат над 

5 години трудов стаж в 
сферата на правото, иконо-
миката или финансите.

Атанас Христов

▶ Редуцирането на членовете на КФН се налага заради прекалено раздутия щат, 
каза Стоян Мавродиев снимка марина ангелоВа
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ЕК предлага данък върху банките
Мярката е превантив-
на и цели финансо-
вият сектор да плаща 
цената за спасяването 
си при бъдещи кризи

Европейската комисия (ЕК) 
предложи данък върху бан-
ките като начин за подси-
гуряване на финансовия 
сектор срещу евентуални 
бъдещи кризи. Не е прием-
ливо данъкоплатците да но-
сят тежестта за спасяването 
на банковия сектор, банките 
са тези, които трябва да 
плащат цената за това, се 
казва в изявление на ЕК от 
вчера. 

Предложението трябва да 
бъде одобрено от страните 
членки на евроблока веро-
ятно на следващата среща 
на върха в средата на юни. 
Тя е само дни преди събира-
нето на държавите от Г-20 
в Торонто, Канада. Целта е, 
ако ЕС даде зелена светлина 
на предложението, то да 
бъде представено и на сре-
щата на 20-те най-развити 
държави в света, а по този 
начин да се проправи пътят 
за глобален банков данък, 
събиран в отделен фонд. 

Данъкът
Той ще бъде налаган върху 
активите, приходите или 
печалбите на банките и ще 
се държи във фонд, отделно 
от националните бюджети 
на страните. В началото 
само банките ще бъдат об-
лагани с него. ЕК смята, че 
не е подходящо други фи-
нансови институции, като 
инвестиционни фондове и 

Германци и французи 
харчат по-малко
Хората са обезпокоени 
от дълговата криза и 
високата безработица, 
очакват инфлация

Двете големи държави в 
Европа продължават да са 
скептични относно иконо-
мическия растеж заради 
дълговата криза в Гърция, 
високата безработица и съ-
кращаването на държавните 
разходи. 

Германия
Потребителското доверие 
в Германия, втората по го-
лемина икономика в ЕС, 
отчете спад. Проучване на 
маркетинговата компания 
GfK AG сред 2000 души, 
прогнозира, че индексът 
ще падне на 3.5 пункта през 
юни от 3.7 пункта този ме-
сец. Показателят за ико-
номическите очакванията 
на GfK се срина от 22.5 
пункта през април на 3.9 
пункта през май. Индексът 
на очакванията за дохо-
дите падна до 23.7 от 35.2 
пункта, а склонността към 
харчене намаля от 21.6 до 
18.1 пункта. 

Потребителският индекс 
включва очакванията за 
следващия месец, а негови-

Италия прие план за 
съкращаване на разходите
Мерките ще спестят 
24 млрд. EUR и целят 
намаляване на бю-
джетния дефицит

Италианското правителство 
на министър-председателя 
Силвио Берлускони одо-
бри план за намаляване на 
дефицита в бюджета с 24 
млрд. EUR (30 млрд. USD) 
като начин да увеличи до-
верието на инвеститорите 
в страната и да подкрепи 
еврото. В цифрово израже-
ние мерките съставляват 
1.6% от брутния вътрешен 
продукт на страната.  

План
Мерките включват замра-
зяване на заплатите на дър-
жавните служители за три 
години и строг контрол за 
предотвратяване на непла-
щането на данъци, обяви 
кабинетът вчера след 90-
минутно заседание късно 
предната вечер в Рим. Фи-
нансовият министър Джу-
лио Тремонти каза пред 
репортери в Париж вчера, 
че може да бъдат съкратени 
и значителни средства от 
министерствата и общи-
ните. Според него сумата 
може да стигне 10%, или 13 
млрд. EUR. 

Цел
Свиването на разходите це-
ли намаляване на дупката 
в бюджета, която миналата 
година беше 5.3% от БВП, 
почти два пъти по-малко 
от дефицитите на Гърция, 
Ирландия и Испания. Цел-
та е Италия да се побере в 
поставения от ЕС лимит от 
3% през 2012 г. Дългът на 
страната обаче е най-голям 
в района -  115.8% от БВП. 

Мярката означава вдига-
нето на някои данъци върху 
бизнеса и приходите въпре-
ки уверенията на премиера, 
че това няма да стане. 

Профсъюзите вече изрази-
ха опасения, че тежестта от 
съкращаването на разходите 
ще падне върху нископлате-
ните служители в публичния 
сектор, докато богатите няма 
да го усетят. 

застрахователни компании, 
да бъдат включени в рам-
ката.

Според Мишел Барние, 
еврокомисар по вътрешния 
пазар и отговарящ за фи-
нансовите услуги в Европа, 
данъкът, събиран във всяка 
отделна страна членка на 
ЕС, ще бъде част от ев-
ропейската мрежа. Това е 
първата стъпка към цен-
трализирано икономическо 
управление на блока, комен-
тира той.

въпросителни
Брюксел подчертава, че все 
още е твърде рано да се 
каже точно колко голям ще 
бъде фондът и за какво ще 
бъдат използвани парите. 
И разногласията по тези 
въпроси вече се появиха. 
Франция и Великобритания 
искат средствата да отиват в 
държавния бюджет, докато 
Германия смята, че използ-
ването на парите трябва да 
бъде точно определено и 
строго ограничено. ЕК пък 
смята, че предназначението 
на фонда трябва да е спася-
ването на закъсали банки. 

За и против
Идеята за този данък не 
е нова. Тя бе обсъждана 
миналия април, но финан-
совите министри от 27-те 
страни в ЕС не стигнаха до 
съгласие. Преди няколко 
месеца Франция и Германия 
изразиха подкрепа по съще-
ство за такъв данък. Вели-
кобритания и Нидерландия 
обаче са сред скептиците. 
Британската асоциация на 
банкерите например атакува 

те отделни показатели - за 
икономически очаквания, 
очаквания за доходите и за 
покупателната способност - 
се отнасят за настоящия 
месец.

Франция 
Потребителското харчене 
във Франция намаля през 
април за трети пореден път 
през тази година. Разходите 
за производствени стоки са 
паднали с 1.2% спрямо март, 
когато бе отчетен ревизиран 
скок от 1.6%, показват данни 
от националната статисти-
ческа служба Insee от вче-
ра. Икономистите очакваха 
спад от 0.5%. Покупките 

на дълготрайни стоки бяха 
подкрепени от увеличеното 
търсене на коли през март, 
което обаче едва ли ще се 
повтори, коментират ана-
лизатори. Потребителите 
са предпазливи, особено 
след като 2.7 млн. души 
са без работа в страната. 
Президентът Никола Сар-
кози се опитва да увеличи 
възрастта за пенсиониране 
и да намали дефицита. 

Харченето е нараснало 
с 1.1% спрямо година по-
рано, твърди Insee. Засега 
обаче потребителите ще 
държат парите си в джо-
бовете, обобщават специа-
листите.

Упътване
Предложения за 
употреба
ЕК предлага данъкът: 

да финансира 
прехвърляне на активи 
от фалираща банка 
към трета страна, 

да покрива 
официалните 
законодателни такси,

▶

▶

да поддържа 
“жизнените функции 
на банките”, като 
изплащане на 
средства,

да не се използва 
за спасяването на 
фалиращи банки, 
а да контролира 
фалита, така че той 
да не дестабилизира 
финансовата 
система.

▶

▶

призива на ЕК. Защо трябва 
банките от една страна да 
плащат за проблемите на 
банките в друга страна, за-
пита главният изпълнителен 
директор на асоциацията 
Анджела Найт. И как една 
голяма сума пари, сложена 
настрана някъде в Европа, 
може да направи икономи-
ката по-разумна?

Противници на идеята има 
не само в Европа. Канада е 
категорично против, а САЩ 

имат различно виждане от 
това на ЕС.  

През последните две годи-
ни правителствата бяха при-
нудени да налеят огромни 
средства на обикновените 
данъкоплатци във финан-
совия сектор, допълни Бар-
ние. Само за Европа сумата 
достигна 5 трлн. USD, ко-
ето е повече от годишния 
брутен вътрешен продукт 
на Германия, най-голямата 
икономика в ЕС.

С поглед напред
Какво 
следва

17-18 юни 2010 г. - 
очаква се съветът на 
Европа в Брюксел да 
обсъди данъка върху 
банките и да излезе 
с обща позиция на Ес 
преди срещата на Г-20 
в торонто.

26-27 юни 2010 г. - 
срещата на върха на 
страните от Г-20 в 
торонто.

Началото на 2011 г. - 
комисията ще пред-
стави законодателни 
мерки относно банко-
вия данък.

▶

▶

▶

1.6 
▶ процента от БвП ще 
са спестените разходи, 
които Италия прие да 
направи

Кризата направи хората предпазливи и неохотни да 
пазаруват
▶

Комисарят Мишел Бар-
ние, отговарящ за финан-
совите услуги в Европа, 
представи новата рамка 
за данък върху банките

снИмкИ bloomberg

▶

Финансовият министър на италия Джулио Тремон-
ти обеща 10-процентно съкращаване на разходите 
на министерствата и общините

▶
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Шефовете в “Монбат”  
взимат 400 000 лв. бонуси
Управителният и надзор-
ният съвет на “Монбат” ще 
получат по 200 000 лв. до-
пълнително възнаграждение 
през 2010 г. Това стана ясно 
от материалите към покана 
за общо събрание на акци-
онерите в акумулаторния 
завод, което ще се състои 
на 28 юни тази година. Кон-
кретното разпределение на 
средствата ще бъде възложе-
но на надзорния съвет. 

Доводи
Ще кажем на акционери-
те, че дори и в кризисните 
времена мениджмънтът не 
позволи на компанията да 
загуби своята рентабилност 
и заслужава премия за това. 
Така обясни основанията за 
допълнително възнаграж-
дение председателят на УС 
Атанас Бобоков. 

На общото събрание ак-
ционерите ще гласуват до-
скорошният изпълнителен 
директор на Българската 
агенция за инвестиции Сто-
ян Сталев да бъде новият 

надзорник на “Монбат”. 

Промяна
На инвеститорите в компа-
нията ще бъде предложено 
да одобрят заплата от 2000 
лв. месечно за новия член 
на надзорния съвет. Сталев е 
бивш посланик на България 
в Германия и Турция, минис-
тър на външните работи в 
правителството на Стефан 
Софиянски, изпълнителен 
директор на Българската 
агенция за инвестиции от 
2006 до април 2010 г.  На-
пускането на Сталев преди 
малко повече от месец беше 
доста изненадващо, а още 
по-странно звучаха мотиви-
те му - лични. 

Сталев има много контак-
ти в Германия и Турция и ще 
разчитаме на него именно 
за това, коментира Бобоков. 
По време на неговото пре-
биваване като посланик в 
Турция в южната ни съседка 
беше отворен завод за масла 
на “Приста ойл”. Председа-
тел на управителния съвет 

на компанията е Пламен 
Бобоков,  който сега ще му 
бъде колега в надзора на 
“Монбат”.

Акционерите на “Мон-
бат” ще гласуват на общото 
събрание отказ от диви-
дент за 2009 г. Печалбата 
от 17.092 млн. лв. ще бъде 
отнесена във фонд “Резер-
вен” на компанията. 

Резултат
Акумулаторният произво-
дител увеличи продажбите 
си със 77.3% през първото 
тримесечие на 2010 г. до 45.7 
млн. лв. спрямо 25.8 млн. лв. 
за съпоставимия период на 
миналата година.  “Монбат” 
АД съобщи наскоро, че ще 
обедини рециклиращия си 
бизнес в едно предприятие. 
Това ще стане чрез продаж-
ба на дяловете в рециклира-
щите дружества в Сърбия и 
Румъния на “Монбат Рисай-
клинг” ЕАД. Общата цена 
на сделката между свързани-
те лица е 6.11 млн. EUR.

Мирослав Иванов

КоМПанИИ 
И ПазаРИ
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mivanov@pari.bg
тел. 4395-867
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Станислава атанасова
satanasova@pari.bg
тел. 4395-851

Четвъртък 27 май 2010  pari.bg

В The Mall проучват колко от 
посетителите реално пазаруват

Стоян Сталев влиза в надзорния съвет на компанията

Мениджмънтът 
преговаря с 3 
компании, които да 
наемат освободената 
площ от изтеглилата 
се “Пъблик”
Прочуване колко от посе-
тителите в мола реално па-
заруват са започнали в The 
Mall. Събираме информа-
ция за потока от хора и броя 
на извършените продажби, 
съобщи управляващият ме-
ниджър на The Mall Франк 
Уайтинг. Той каза, че има 
данните за продажбите от 
21 април до края на предиш-
ния месец. Уайтинг призна, 
че няма още данни за това 
колко от посетителите са 
били в Carrefour. Магази-
нът е ключов наемател и 
важно звено в генерирането 
на посетители и в другите 
търговски обекти. 

Управляващият мениджър 
на най-големия мол в стра-

ната обясни, че наемателите 
участват в определянето на 
маркетинговите стратегии. 
От разговорите с тях става-
ло ясно още, че сервизната 
такса, която плащат в The 
Mall, е по-ниска в сравне-
ние с по-старите молове в 
София. Търговците обясня-
вали още, че наемните нива 

в мола са конкурентни на 
тези в останалите. Уайтинг 
обаче не посочи конкретни 
наеми на месец, нито очак-
вани приходи през първата 
година от откриването на 
търговския център. 

В следващите няколко 
месеца ще отворят още 
няколко магазина в мола. 

Водят се преговори с 3 
компании, които да нае-
мат освободената площ от 
“Пъблик” (за продажба на 
книги и техника), които из-
теглиха бизнеса си от Бъл-
гария. Една от компаниите 
имала сходна търговска 
дейност.

Красимира Янева 

“М-Тел” инвестират  
30 млн. лв. в платформа 
за комунални услуги
В момента тече 
пилотният проект 
на системата, който 
тества доставката на 
вода и електричество 
в София и Разград
Мобилният оператор “М-
Тел” е инвестирал над 30 
млн. лв. в интеграцията на 
платформа за следене и уп-
равление на комунални услу-
ги. Компанията е интегрира-
ла FlexNet на американската 
Sensus и вече тества прило-
жението в София и Разград, 
заяви финансовият директор 
на телекома Пламен Петров. 
FlexNet помага за следенето 
в реално време на потреб-
лението на ток и вода, което 
улеснява и потребителите, и 
компаниите предлагащи те-
зи услуги, твърдят от мобил-
ния оператор. Целта е както 
да се съкратят разходите на 
потребителите, така и да се 
намалят загубите на достав-

чиците на ток и вода от евен-
туални течове или изпус-
кания в системите. Според 
представители на “М-Тел” 
загубите намаляват с около 
40% след интеграцията на 
FlexNet.  В момента тече пи-
лотният проект на система-
та, като тестваме доставката 
на вода и електричество в 
София и Разград, коментира 
Петров. По думите му до 
месец към тестването на 
FlexNet може да се присъе-
дини и Пловдив. Пилотният 
проект ще продължи до края 
на лятото, след което ще 
бъдат обобщени резулта-
тите и ще се пристъпи към 
реално действие. Планираме 
да преговаряме с всички 
доставчици на комунални 
услуги за интеграцията на 
платформата в дейността 
им, заяви Петров. За това 
обаче е необходима подмяна 
на измервателните устрой-
ства на потребителите. 

Христо Ласков

Бившият изпълнителен директор на Българската агенция за инвестиции Стоян 
Сталев ще получава по 2000 лв. като нов член на надзорния съвет в "Монбат"
▶

Снимка Емилия коСтадинова

Решения
Намаляват 
заплатите в 
“Пиреос” 
Членовете на борда на 
директорите на финансо-
вата група “Пиреос” ще 
вземат средно с по 23.5% 
по-ниски заплати през 2010 
г. По-ниските възнагражде-
ния се отнасят за висшите 

мениджъри, които имат 
договорни отношения с 
Банка Пиреос, както и за 
членовете на изпълнител-
ния съвет на финансовата 
група. Предложението беше 
представено пред акционе-
рите по време на общото 
събрание. Нетната печалба 
за акционерите през 2008 
г. е 235 млн. EUR, спрямо 
315 млн. EUR през 2008 г. 
Според предварителните 

прогнози положителният ре-
зултат на финансовата група 
“Пиреос” през 2010 г. ще се 
запази на нивата от 2009 г. В 
обръщение към акционерите 
председателят на борда на 
директорите Михалис Салас 
е заявил, че групата няма 
да спре да инвестира на 
чужди пазари. По думите му 
през първото тримесечие са 
отпуснати нови кредити за 
12.5 млрд. EUR. 

Снимка БоБи тошЕв
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Годината започна добре за нашия фонд "Аврора Кепитъл � Global commodity fund", 
но след това земеделските стоки започнаха да поевтиняват, петролът и индустри�
алните медали също падат. Голямо влияние върху поевтиняването на стоките 
оказва засилващият се долар. Освен това напоследък рязко намалява търсенето на 
стоки от Китай. Причината е, че правителството на страната се опитва да охлади 
икономиката с различни мерки и интервенции на пазарите. 

Според мен до края на годината ще продължи поевтиняването на борсово 
търгуваните стоки. Златото ще остане единствената стока, която ще служи като 
убежище на инвеститорите. В момента всички гледат предимно да държат парите 
си кеш и затова има такива разпродажби на всички пазари. Ние ще вземем доста 
консервативни позиции и най�вероятно ще се разделим с някои от най�рисковите 
активи, които държим.

На този етап ние не смятаме да преструктурираме портфейлите си, защото сме позитивно 
настроени за движението на глобалните капиталови пазари. Паниката в момента прилича 
на паника при формирането на дъно. При сегашните спадове доста по�тежко пострада 
Югоизточна Европа и това, разбира се, се отразява и на нашите фондове, които 
приоритетно инвестират в този регион. А по�големите понижения на борсите в Югоизточна 
Европа се дължат на по�голямото възстановяване преди това и ниската ликвидност. 

През следващите седмици предстои да видим накъде ще тръгнат пазарите в региона. Като 
цяло обаче аз очаквам повишаване на доходността на нашите фондове в следващите 
месеци. 

Доходността на фондовете на паричния пазар се задържа почти без промяна и тя е 
лесно прогнозируема. Корекцията на пазарите в последните две седмици обаче 
оказа негативно влияние върху доходността на фондовете в акции. 

Според мен през юни и юли ще започне възстановяване на капиталовите пазари. 
В момента не очаквам да има големи размествания и пренасочване на средства от 
по�високорисковите схеми към фондовете на паричния пазар. Дори напротив, ако в 
момента пазарите формират дъно, това означава, че фондовете в акции ще наберат 
бързо скорост. Ще се съобразим с пазарните изисквания и доколкото имаме 
възможност, може да преструктурираме портфейлите си. 

В момента не сме доволни от доходността на нашия фонд "Експат Ню Юръп Стокс", който 
през миналата година се представяше доста по�добре. В дългосрочен план обаче 
перспективите са много добри.
От средата на годината мисля, че "Експат Ню Юръп Стокс" ще възвърне високата си 
доходност. Освен това е много показателен фактът, че нямаме почти нито едно обратно 
изкупуване. 

Когато капиталовите пазари са надолу, консервативните фондове излизат на предни 
позиции по доходност. Тъй като румънският капиталов пазар претърпя големи загуби, ние 
намалихме експозициите си в Румъния.

В следващите месеци ще се търсят повече рискови активи, защото вече се вижда краят на 
кризата или поне към края на годината вече би трябвало да има такива признаци. 

Хората в момента търсят сигурност във фондовете на паричния 
пазар и в облигации и според именно на тези инвестиционни 
схеми ще нарастват активите през следващите месеци.

Милен Пенев,
изп. директор на "Аврора Кепитъл"

Петко Вълков,
изп. директор на "БенчМарк Асет Мениджмънт"

Александър Николов,
портфейлен мениджър в "Карол Капитал Мениджмънт"

Александър Леков,
изп. директор на "Райфайзен Асет Мениджмънт"

Владислав Панев,
председател на СД на УД "Статус Капитал"

Николай Василев,
изп. директор на "Експат Капитал"

Графика: Гриша Струнджев
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Големите загуби на капита-
ловите пазари в последните 
седмици няма да доведат до 
промяна в инвестиционни-
те стратегии на взаимните 
фондове. Това показва про-
верка на в. “Пари” сред ин-
вестиционните намерения 
на фонд мениджърите от 
най-големите управляващи 
дружества в България. 

нови лидери
Силният спад на борсите 
удари доходността на фон-
дове, които инвестират в 

акции, и напред излязоха 
колективните схеми, които 
влагат на паричния пазар. 
От началото на годината 
до 26 май 2010 г. в Топ 3 
по доходност на взаимни-
те фондове има два фонда, 
инвестиращи на паричния 
пазар, и един - в акции на 
пазарите от Югоизточ-
на Европа. Това са ДФ 
“Елана фонд Паричен па-
зар” с 3.52% и “БенчМарк 
фонд-6 Паричен” с 3.43%. 
Изпреварва ги само ДФ 
“Адванс Източна Европа” 

с 4.20% възвръщаемост. 
Само преди около месец 
всички фондове дори в 
Топ 5 бяха само инвести-
ращи в акции на чужди-
те пазари, а лидерът ДФ 
“Адванс Източна Европа” 
беше с доходност от над 
20%. Преди около година 
пък челните места дър-
жеше “Аврора Кепитъл 
- Global Commodity fund” 
с над 25% доходност. 

инвестиции
Въпреки динамичните 

промени на капиталовите 
пазари в последната го-
дина и само през май, ко-
ито сериозно разместиха 
класацията по доходност, 
портфолио мениджърите 
са убедени, че ситуацията 
в момента и нещата бързо 
ще си дойдат на мястото. 
Това е и причината да не 
се чертаят нови инвести-
ционни стратегии.

На този етап ние не смя-
таме да преструктурираме 
портфейлите си, защото 
сме позитивно настроени 

за движението на глобал-
ните капиталови пазари, 
коментира Александър 
Николов, портфейлен ме-
ниджър в “Карол Капитал 
Мениджмънт”. Според 
него паниката на пазари-
те в момента прилича на 
паника при формиране на 
дъно, което означава, че в 
следващите месеци, когато 
борсите тръгнат нагоре, 
и доходността ще се по-
виши. Петко Вълков от 
“БенчМарк Асет Менидж-
мънт” смята, че въпреки 

Колективните схеми, влагащи на паричния пазар, излязоха напред в класацията по доходност

Мениджърите запазват стратегиите на 
фондовете си и след срива на борсата

Резултати
Продажбите 
на “ХД Дунав” 
скочиха 9 пъти
Нетните приходи от про-
дажби на “ХД Дунав” АД 
се увеличиха 9 пъти до 316 
хил. лв. Това става ясно от 
консолидирания отчет на 
дружеството за първото 
тримесечие на тази година. 

Печалбата на компанията 
обаче намалява с 18% 
и към 31 март 2010 г. тя 
възлиза на 59 хил. лв. 
Това се дължи на ръста на 
разходите на “ХД Дунав” с 
4 пъти до 321 хил. лв. Ком-
панията е успяла да увели-
чи паричните си средства 
в безсрочни депозити до 
728 хил. лв. спрямо 335 
хил. лв. преди година. “ХД 
Дунав” е инвестирало 

265 хил. лв. от началото 
на годината в асоциирани 
предприятия, като най-го-
ляма финансова инжекция 
е получило “Телб Инвест” 
АД - 208 хил. лв. За по-
следно сделки с акциите на 
дружеството на Българска-
та фондова борса е имало 
на 18 май тази година. 
Тогава една ценна книга на 
“ХД Дунав” се е търгувала 
за 5 лв. 

по-доброто представяне 
на фондовете на паричния 
пазар в сегашния труден 
момент за пазарите няма 
да има пренасочване на 
средства към тях от по-
високорисковите схеми. 
Той също е убеден, че ако 
в момента пазарите фор-
мират дъно, това означава, 
че фондовете в акции ще 
наберат бързо скорост. 

Единственото противопо-
ложно мнение е на Алексан-
дър Леков, изпълнителен 
директор на “Райфайзен 

Кредити
ББР финансира 
проекти над 
500 млн. лв. 
Проекти за над половин 
милиард лева са финан-
сирани по кредитните 
линии за  малки и средни 
предприятия, които 
Българската банка за 
развитие (ББР) отпусна 

на търговските банки. 
Трезорите са кредитира-
ли инвестициите с 280.5 
млн. лв., което е повече 
от половината от общата 
стойност на активни-
те проекти към края 
на април тази година. 
Свободният ресурс по 
кредитните линии на 
ББР, с който търговските 
банки разполагат за до-
говаряне на нови заеми, 

към началото на май е 
67.3 млн. лв. От тях 31.6 
млн. лв. са за оборотно и 
инвестиционно финанси-
ране на малки и средни 
предприятия, а остана-
лите 35.7 млн. лв. - за 
целево финансиране на 
земеделски производи-
тели. Към 30 април 2010 
г. са погасени 452 заема 
на обща стойност над 71 
млн. лв. 
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Годината започна добре за нашия фонд "Аврора Кепитъл � Global commodity fund", 
но след това земеделските стоки започнаха да поевтиняват, петролът и индустри�
алните медали също падат. Голямо влияние върху поевтиняването на стоките 
оказва засилващият се долар. Освен това напоследък рязко намалява търсенето на 
стоки от Китай. Причината е, че правителството на страната се опитва да охлади 
икономиката с различни мерки и интервенции на пазарите. 

Според мен до края на годината ще продължи поевтиняването на борсово 
търгуваните стоки. Златото ще остане единствената стока, която ще служи като 
убежище на инвеститорите. В момента всички гледат предимно да държат парите 
си кеш и затова има такива разпродажби на всички пазари. Ние ще вземем доста 
консервативни позиции и най�вероятно ще се разделим с някои от най�рисковите 
активи, които държим.

На този етап ние не смятаме да преструктурираме портфейлите си, защото сме позитивно 
настроени за движението на глобалните капиталови пазари. Паниката в момента прилича 
на паника при формирането на дъно. При сегашните спадове доста по�тежко пострада 
Югоизточна Европа и това, разбира се, се отразява и на нашите фондове, които 
приоритетно инвестират в този регион. А по�големите понижения на борсите в Югоизточна 
Европа се дължат на по�голямото възстановяване преди това и ниската ликвидност. 

През следващите седмици предстои да видим накъде ще тръгнат пазарите в региона. Като 
цяло обаче аз очаквам повишаване на доходността на нашите фондове в следващите 
месеци. 

Доходността на фондовете на паричния пазар се задържа почти без промяна и тя е 
лесно прогнозируема. Корекцията на пазарите в последните две седмици обаче 
оказа негативно влияние върху доходността на фондовете в акции. 

Според мен през юни и юли ще започне възстановяване на капиталовите пазари. 
В момента не очаквам да има големи размествания и пренасочване на средства от 
по�високорисковите схеми към фондовете на паричния пазар. Дори напротив, ако в 
момента пазарите формират дъно, това означава, че фондовете в акции ще наберат 
бързо скорост. Ще се съобразим с пазарните изисквания и доколкото имаме 
възможност, може да преструктурираме портфейлите си. 

В момента не сме доволни от доходността на нашия фонд "Експат Ню Юръп Стокс", който 
през миналата година се представяше доста по�добре. В дългосрочен план обаче 
перспективите са много добри.
От средата на годината мисля, че "Експат Ню Юръп Стокс" ще възвърне високата си 
доходност. Освен това е много показателен фактът, че нямаме почти нито едно обратно 
изкупуване. 

Когато капиталовите пазари са надолу, консервативните фондове излизат на предни 
позиции по доходност. Тъй като румънският капиталов пазар претърпя големи загуби, ние 
намалихме експозициите си в Румъния.

В следващите месеци ще се търсят повече рискови активи, защото вече се вижда краят на 
кризата или поне към края на годината вече би трябвало да има такива признаци. 

Хората в момента търсят сигурност във фондовете на паричния 
пазар и в облигации и според именно на тези инвестиционни 
схеми ще нарастват активите през следващите месеци.

Милен Пенев,
изп. директор на "Аврора Кепитъл"

Петко Вълков,
изп. директор на "БенчМарк Асет Мениджмънт"

Александър Николов,
портфейлен мениджър в "Карол Капитал Мениджмънт"

Александър Леков,
изп. директор на "Райфайзен Асет Мениджмънт"

Владислав Панев,
председател на СД на УД "Статус Капитал"

Николай Василев,
изп. директор на "Експат Капитал"

Графика: Гриша Струнджев
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Колективните схеми, влагащи на паричния пазар, излязоха напред в класацията по доходност

Мениджърите запазват стратегиите на 
фондовете си и след срива на борсата

Цифра на деня

7.043
 млн. лв. достигна оборотът с облигации на БФБ вчера, 

след като преминаха 3500 дългови книги на “Хелт енд 
уелнес” АДСИЦ

▶

Асет Мениджмънт”. Спо-
ред него сегашната ситуа-
ция кара хората да търсят 
сигурност във фондовете 
на паричния пазар и в об-
лигации. 

Слава
Миналогодишният лидер 
по доходност “Аврора Ке-
питъл - Global Commodity 
fund” от началото на 2010 
г. реализира отрицателна 
възвръщаемост от над 10%. 
Другият подобен фонд в 
България ДФ “Експат Ню 

Юръп Стокс” има доход-
ност едва 0.65% за първите 
пет месеца на годината при 
над 7% за същия период на 
миналата година. В “Авро-
ра Кепитъл” смятат да се 
разделят с едни от най-
рисковите си активи, за да 
подобрят резултатите си. А 
Николай Василев, изпълни-
телен директор на “Експат 
Капитал”, твърди, че от 
средата на 2010 г. фондът 
им ще възвърне високата 
си доходност. 

магдалена иванова

Отчет
“Топливо” излезе 
на консолидирана 
загуба
Търговската компания 
“Топливо” АД отчете 
консолидирана загуба от 
210 хил. лв. за първото 
тримесечие на 2010 г., 
показва отчетът на дру-
жеството. Понижението 

на финансовия резултат 
е 245.8% на годишна 
база, тъй като в края на 
март 2009 г. “Топливо” 
беше на печалба от 144 
хил. лв.
Спад от 20% беле-
жат продажбите на 
компанията за първото 
тримесечие на 2010 
г., като показателят се 
свива до 35.3 млн. лв. 
Общите приходи се 

понижават с 19.9% до 
35.36 млн. лв. Разходите 
за дейността са 35.57 
млн. лв., което е 19.2% 
спад на годишна база.
Последната сделка с 
книжата на “Топливо” е 
от 25 май, когато едва 40 
лота смениха собстве-
ника си на 3.994 лв. за 
акция. Спадът на дневна 
база беше 2.3%. Па-
зарната капитализация 

на дружеството е 21.6 
млн. лв. “Топливо” е 
част от икономическата 
структура на “Синергон 
холдинг” АД, което е 
собственик на 73.42% 
от гласовете в общото 
събрание. Предметът на 
дейност на “Топливо” е 
доставка, съхранение и 
търговия с пропан-бу-
тан, въглища и строи-
телни материали.

Машиностроенето с 
15% ръст на приходите
Дъното бе през 2009 
г., казват фирмите от 
бранша

С 15% са нараснали прихо-
дите от продажби на бъл-
гарска машиностроителна 
продукция през първите 
четири месеца на тази го-
дина спрямо същия пери-
од на 2009 г. Това показва 
проучване на Браншовата 
камара по машинострое-
не сред трийсетина големи 
предприятия у нас.

Производствените обеми 
са нараснали с по-голям 
процент, но изоставането на 
приходите идва от задържа-
нето на цените на машино-
строителната продукция на 
европейските пазари, по-
високите цени на металите 
и на горивата, обясни Илия 
Келешев, председател на 
Българската камара по ма-
шиностроене. Засега сил-
ният долар и отслабналото 
евро насърчават износа само 
за страни, където се разпла-
щат с долари. Над 60% от 
експорта на българската ма-
шиностроителна продукция 
обаче отиваj за Европа.

Бавно оттласкване 
от дъното
Машиностроенето бавно из-
лиза от кризата, чието дъно 
фирмите от бранша опреде-
лят през 2009 г. Отбелязани-
ят тогава спад в производ-
ството е 50-60%. От края на 
миналата година се наблюда-
ват оживление на външните 
пазари и ръст в поръчките, 
отчетоха участниците в за-
почналото вчера в София 
изложение “МашТек”. На 
него нови технологии и из-
делия в машиностроенето 
показаха над 40 български и 
чуждестранни фирми.

Едно от най-големите 

машиностроителни пред-
приятия у нас - “M+S 
Хидравлик”, вече работи 
нормално. През миналата 
година близо пет месеца 
предприятието заради лип-
сата на пазари бе на намален 
работен ден. Имаме нарас-
нали поръчки от Италия и 
Финландия и вече достига-
ме 80% от производството 
през най-добрата си година 
- 2008, казва Дочо Василев, 
производствен директора 
на “M+S Хидравлик”. Ка-
занлъшката компания, коя-
то преди кризата държеше 
8% от световния пазар на 
хидравлични изделия, сега 
очаква да се отворят паза-
рите в САЩ и ОНД. 

нови пазари
Друг производител на хи-
дравлични изделия - “Ка-
прони-Казанлък” също от-
чита, че вече започва да 
достига производствените 

си нива отпреди кризата. 
На изложението “МашТек 
Експо” обаче фирмата се 
представя и с нов продукт 
- малки електромобили за 
вътрешнозаводски транс-
порт. Те са разработени пре-
ди две години и успешно се 
ползват в самото казанлъш-
ко предприятие. 

Българското карострое-
не в лицето на “Балканкар 
Рекорд” и “Димекс” също 
подобрява износа си. През 
последните два месеца рас-
тат поръчките от Русия, къ-
дето основно се реализират 
българските мото- и елек-
трокари. Вътрешният пазар 
обаче все още е много свит, 
нашите фирми предпочитат 
да купуват предимно кари 
втора ръка.

Производителят на водни 
турбини “Вапцаров хол-
динг” очаква, че още тази 
година ще надскочи нивата 
си отпреди кризата. Над 70 

водни централи в България 
вече са оборудвани със съо-
ръженията на “Вапцаров”. 
Либерализирането на зако-
нодателствата за възобновяе-
мите енергийни източници 
на съседните страни като 
Македония, Албания, Ру-
мъния, Косово, Турция и 
Гърция ни отваря нови паза-
ри, казва Владимир Попов, 
изп. директор на “Вапцаров 
холдинг”. Компанията е уве-
личила износа и за Средна 
Азия, навлиза на нови па-
зари като Грузия, Армения 
и Египет.

Макар и слаб, растеж 
спрямо миналата година 
отчитат и основните произ-
водители на металорежещи 
и дървообработващи маши-
ни у нас - “ЗММ Сливен” и 
“ЗММ Стомана Силистра”, 
както и инструменталните 
заводи “Цератицит Габро-
во” и “ВСК Кентавър”. 

мила кисьова

От май стартира схема 
за технологично об-
новление на малки и 
средни фирми

Стартиралата в началото 
на май т.г. схема за тех-
нологично обновление на 
малки и средни предпри-
ятия се очаква с голямо 
нетърпение не само от въз-
можните бенефициенти. 
Тя е шанс и за българските 
производители на машини, 
които може да се окажат 
доставчици на кандидат-

ствалите фирми.

пример
Именно с тази цел пазар-
джишката компания РАИС 
представя в изложението 
“МашТек Експо” с метало-
обработващите си машини 
с цифрово-програмно упра-
вление. Компанията изнася 
около 40% от продукцията 
си, а останалите 60% се ре-
ализират тук. През послед-
ните години сме продали 
над 200 металообработва-
щи машини на български 
фирми от бранша, казва 

Нишан Бъздигян, управи-
тел на РАИС. 

Машините на РАИС са 
конкурентни както като ка-
чество, така и като цена. Те 
са предпочитани от  българ-
ски предприятия и заради 
гарантирания сервиз. Сега 
очакваме покрай проектите 
за технологично обновле-
ние отново да бъдем пред-
почетени от българския 
бизнес, казва Бъздигян. 

Схема
Новата схема за финанси-
ране на закупуването на 

нови машини и оборудване 
от малки и средни пред-
приятия е по Оперативна 
програма “Конкуренто-
способност” и е с бюджет 
от 97 млн. лв. 

проекти
Крайният срок за подаване 
на проектните предложе-
ния на фирмите е 10 август, 
а до края на годината ще 
приключи одобрението. 
Предстои да бъде обявена 
подобна схема и за големи-
те предприятия.

мила кисьова

Еврофондовете ще раздвижат вътрешния пазар

СнИмкА емИлИя коСтАДИновА

производителят на хидравлични изделия “капрони-казанлък” представи на из-
ложението “машТек” нов продукт - малки електромобили за вътрешнозаводски 
транспорт

▶



Lavazza ще развива в България 
концепцията си Espression
Италианската компания ребрандира заведенията от веригата Onda  
и има планове за откриване на нови обекти
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Господин Лаваца, 
Lavazza наскоро обяви, 
че купува българската 
кафе-верига Onda Coffee 
Break. защо избрахте 
именно нея и какво 
провокира интереса ви 
към българския пазар на 
кафе?

- Целта на Lavazza е 
да се разраства на нови 
и развиващи се пазари, 
където да се таргетират 
нови клиенти, особено 
по-младите поколения, и 
където има съответствие 
в растежа на пазара на 
кафе и консумацията на 
еспресо. 

Придобиването на Onda 
следва линията на тази 
стратегия, тъй като цяла 
Източна Европа предста-
влява изключително ва-
жен пазар за Lavazza. 

Още повече че познава-
емостта и репутацията на 
Lavazza в България са мно-
го високи. Lavazza е лидер 
в бизнеса със заведения 
за кафе, пазара за офис 
обслужване (OCS - Office 
Coffee Service), както и в 
сектора за домашно по-
требление. С тази покупка 
Lavazza засилва присъст-
вието си на българския 
пазар. 

Кога започнаха прего-
ворите ви с Onda и по 
чия инициатива бяха 
те? 

- Преговорите започ-
наха преди шест месеца. 
Lavazza беше инициатор 
на сделката, след като се 
убедихме в огромния по-
тенциал на Onda и стра-
тегическата й важност за 
нашата компания и марка.

имате ли планове за 
нови заведения през 2010 
г.? Каква е сумата, коя-
то ще инвестирате за 
целта? 

- Планираме да разрабо-
тим и в България концеп-
цията на Lavazza за “кофи 
хаус” -  Espression. До мо-
мента това са над 10 кафе-
нета в Италия, Германия, 
Испания, Великобритания,  
Румъния и САЩ.

обявихте, че общата 
инвестиция на Lavazza 
- за придобиването на 
Onda Coffee Break и за 
планираните в рамките 
на следващите три го-
дини вложения, е 6 млн. 
EUR. Каква е сумата са-
мо по сделката за 11-те 
заведения Onda? 

- Информацията, която 
можем да дадем, е, че фи-
нансовият ангажимент е 
на стойност 6 млн. EUR и 
включва сделката и допъл-
нителните инвестиции.

▶

▶

▶

▶

Какви са плановете ви 
за бъдещото развитие 
на веригата в страна-
та? 

- Onda е водеща кофи 
шоп верига в България, но 
е концентрирана в София, 
така че лесно можем да 
предвидим бъдещо раз-
ширяване. То ще бъде в 
столицата плюс другите 
големи градове. 

В момента прочуваме 
пазара с оглед задаване 
на специфични очаква-
ния за следващите ме-
сеци. Lavazza няма ме-
ниджмънт в България с 
изключение на мениджъри 
“Ключови клиенти”. Onda 
се превръща в собствен 
филиал на Lavazza coffee 
shop company - дъщерна 
компания на Lavazza, от-
говаряща за бизнеса със 
заведения за кафе.

имате ли планове да 
затворите някое от 
заведенията, които съ-
ществуват към момен-
та?

- Както казах, планове-
те ни са да разширим ве-
ригата в София и други 
градове.

Кога ще започнете 
ребрандирането на за-
веденията и как ще се 
развива процесът във 
времето?

- Всяко заведение от ка-
фе-веригата Lavazza по 
света се препозиционира, 
като в началото се добавя 
марката Lavazza към име-
то на веригата, а финална-
та цел в дългосрочен план 
е напълно заместване на 
името с марката Lavazza. 
На този етап името на 
Onda ще се запази.

Какъв е пазарният дял 
на Lavazza в България 
към момента и какъв дял 
искате да постигнете? 

- Средният ръст на про-
дажбите за Lavazza на бъл-
гарския пазар е 15-20%. 
Стараната е на второ място 
по продажби на Lavazza на 
глава от населението в све-
товен мащаб. “Софсток”, 
дистрибуторът на Lavazza 
в България, има 82% па-
зарен дял във високия це-
нови сегмент за кафе в 
страната. 

С годините “Софсток” 
успя да развие пазара до 
днешните 520 т продажби 
на година. Днес клиен-
тите на “Софсток”, рес-
пективно на Lavazza, са 
приблизително 6000, ка-
то са позиционирани и в 
ХоРеКа сегмента (хотели, 
ресторанти и кафетерии) 
и в сектора за домашно 
потребление. 

▶

▶

▶

▶

Интервю Марко Лаваца, мениджър "Развитие и придобиване" на Lavazza Group

Бълга-
рия е на 

второ място по 
продажби на 
Lavazza на гла-
ва от населени-
ето в световен 
мащаб

Компанията
Накратко  
за Lavazza по 
света и у нас

Lavazza Group е създа-
дена от Луиджи Лаваца 
през 1895 г. Днес компани-
ята има над 4000 служи-
тели в света. 

Продуктите с марка-
та Lavazza присъстват в 
над 90 държави по целия 
свят с филиали във Фран-
ция, Германия, Австрия, 
Великобритания, САЩ, 

▶

▶

Испания, Бразилия и 
Индия. 

Оборотът на Lavazza 
за 2008 г. надвишава 1.1 
млрд. EUR.

Компанията има дълго-
годишен опит в бизнеса 
с кафенета благодаре-
ние на собствената си 
концепция Espression с 14 
заведения в Германия, 
Испания, Великобрита-
ния и САЩ. 

През 1999 г. Lavazza при-
доби веригата Il Caffe 
di Roma, която има над 
80 франчайза в света, 

▶

▶

▶

а през 2007 г. придо-
би  Barista - втората по 
големина индийска вери-
га от кафенета с повече 
от 200 обекта в стра-
ната. 

В България марката 
Lavazza присъства над 
15 години и има водеща 
позиция на пазара за кафе 
еспресо. 

В началото на май 
Lavazza обяви  покупка-
та на 11-те заведения от 
най-голямата българска 
кафе-верига - Onda Coffee 
Shop.

▶

▶

В последния пазарният 
дял на Lavazza е 2.6% по 
обем и 7.9% по стойност.

Хората в България пи-
ят много кафе, но цена-
та му е сравнително ни-
ска. Това в комбинация 
със спада в потребле-
нието на съпътстващи 
кафето продукти, като 
сладкиши и сандвичи, 
намалява финансовите 
резултати на кафе-ве-
ригите в България. Как 
ще се справите с този 
проблем? 

- Нашата мисия е да 
запазим клиентите и да 
спечелим нови на базата 
на максимално удоволст-
вие от кафето и високо 
качество. 

Lavazza цели да повиши 
познаваемостта на марка-
та си в Onda Coffee Shop, 
за да ги преобразува не 
само във веригата заведе-
ния за кафе на Lavazza в 
България, но и във “врата-
та” към истинското итали-
анско еспресо в Източна 
Европа. 

Кризата отрази ли се 
на бизнеса с кафе? Кои 
държави “пострадаха” 
най-силно?

- В пазара на заведения 
за кафе кризата се отрази 
основно на инвестицион-
ните възможности на по-
тенциални франчайзъри, 
което се дължи на кредит-
ната криза. 

Принципно кафето е про-
дукт, способен да устои на 
икономическа криза. Консу-
мацията в ХоРеКа сегмента 
намаля в Европа, но зна-
чително по-малко в нашия 
специализиран канал. 

Дарина Черкезова

▶

▶



Австралийските дру-
жества се опитват да 
предотвратят IPO на 
държавната жп мрежа

Група от 13 минни компа-
нии в Австралия отпра-
виха оферта от 4.85 млрд. 
австралийски долара (4 
млрд. USD) за придобива-
не на най-голямата нацио-
нална железопътна мрежа 
в страната, намираща се в 
щата Куинсланд. 

Компаниите, сред които 
BHP Billiton Ltd., Xstrata 
Plc, Rio Tinto и Peabody 
Energy Corp., целят с пред-
ложението си да предотвра-
тят плановете на държавата 
да продаде железницата 
чрез първично публично 
предлагане на акциите й. 

Предложената цена над-
вишава сумата, която пра-
вителството би получило 
от евентуално IPO, каза Ник 
Грайнър, президент на гру-
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13 минни компании предлагат 
4 млрд. USD за железница

Новата стачка на ВА носи още 1.4 млрд. GBP загуби

Ръстът се дължи на 
увеличени продажби 
на луксозни обувки и 
аксесоари

Най-голямата компания за 
луксозни стоки във Вели-
кобритания Burberry Group 
Plc отчете 23% ръст на го-
дишната печалба. Причина-
та е нарасналата продажба 
на аксесоари и обувки. Ком-
панията обяви планове за 
откриване на още магазини 
през тази година.

по-силна година
Брутната печалба стигна 
215 млн. GBP за фискалната 
година, приключила на 31 
март, спрямо 175 млн. GBP 
година по-рано, обяви вери-
гата за продажби на дребно. 
Това е над прогнозираните 
от икономистите 202.5 млн. 
GBP печалба. Нетната пе-
чалба достигна 81.4 млн. 
GBP, докато година преди 
това компанията беше на 

загуба заради отчисления 
в испанските магазини на 
веригата. Продажбите са 
скочили със 7% до 1.28 
млрд. GBP.

оптимизиране
За да оптимизира разходите 
си и да излезе на печалба, 
Burberry затвори дизайнер-
ския си клон в Испания, 
намали работните места и 
се ориентира към луксоз-
ни стоки. Главният изпъл-
нителен директор Ангела 
Арентс съобщи, че планира 
да увеличи капиталовите 
разходи с 86% през тази го-
дина за откриването на 20-
30 магазина в САЩ, Азия и 
Тихоокеанския регион.

Печалбата на Burberry 
скочи с 23% за година

пата, наречена Queensland 
Coal Industry Rail Group. 
Според държавните раз-
чети компанията може да 
бъде продадена през бор-
сата максимум за 3 млрд. 
австралийски долара.

интереси и опасения
Плановете на правител-
ството са да продаде в пакет 
двете дейности на компания-
та - жп мрежата и бизнеса 
за превоз на въглища. 

Опасенията на 13-те ги-
ганта са, че бъдещият соб-
ственик ще получи прека-
лено голяма власт в мин-
ната индустрия. Тяхната 
оферта е по-скоро само за 
товарния превоз, а не както 
правителството се надява,  
да постигне продажба на 
цялата мрежа. 

Минните компании имат 
интерес да придобият този 
актив, тъй като плановете 
им са да увеличат корабни-
те превози на суровината. 

Компаниите от военната индустрия 
се състезават за 7 млн. лв. 
Военните дружества 
разчитат на българ-
ския пазар за 5% от 
приходите си

Българската военна индус-
трия и компаниите, произ-
веждащи стоки с двойно 
предназначение, разчитат 
на българския пазар за 
едва 5% от приходите си. 
Останалите 140 млн. EUR 
специална продукция се 
изнасят предимно в страни 
от Северна Африка, както 
и в Афганистан, Ирак и 
традиционно в Индия. Това 
стана ясно при откриването 
на военна изложба “Хемус 
2010”, която се провежда в 
Пловдивския панаир. 

Според заместник-минис-
търа на отбраната Валентин 
Радев компаниите от воен-
ния отрасъл през тази годи-
на имат да се състезават за 
инвестиционен портфейл 
на МО от 7 млн. лв. 

Съкращение
Той обяви, че военното 
министерство бърза да се 
освободи от несвойствени 
стопански дейности. Ние 
сме собственици на 12 ед-
нолични дружества с огра-
ничена отговорност, като се 
почне от военно издател-
ство и се стигне до интен-
дантство, което може би не 
шие най-добрите униформи 
за армията, обяви Радев. 
С учудване открихме, че 
нашите предприятия прода-
ват продукция само на своя 
собственик и на никакви 
други клиенти, добави той. 
Военните имат за продан 
доста стари оръжия и бое-
припаси, които ще бъдат 
качени в сайта на МО, но 
Валентин Радев не можа 
да назове приблизителната 
стойност на активите за 
продан. 

В “Хемус 2010” тази го-
дина участват 60 фирми 
от 16 държави. Значителна 

част от високите техноло-
гии, приложени от компа-
ниите изложителки, може 
да служат не само за военни 
цели, но също така при 
хуманитарни и екологични 
кризи. 

изложба
Акцент в изложбата са из-
делия, предназначени за 
борба с тероризма и охрана 
на граници и конвои. 

За първи път в България 
беше показан най-добрият 
в света мобилен радио-
смутител, който се из-
ползва в Афганистан и за 
президентските кортежи 
в Казахстан, Египет и др. 
Автомобилът не позволя-
ва да проникне никакъв 
радиосигнал в радиус от 
около 300-400 м, което 
прави невъзможно дис-
танционното взривяване 
на бомби. Цената на ради-
осмутителя започва от 500 
000 EUR, каза инж. Илия 

Самолетният превоз-
вачи търпи сериозни 
поражения заради 
пренасочването на 
пътниците към конку-
рентите
Поредната стачка на еки-
пажите на British Airways 
Plc (BA) може да коства на 
компанията загуба от 1.4 
млрд. GBP заради пропус-
нати ползи от продажбите 
на билети, тъй като пътни-
ците се насочват към конку-
рентни фирми. Това показва 
изследване, проведено сред 

4300 пътници и служители 
сред 56 различни видове 
бизнес. Някои хора винаги 
ще летят с ВА, но други 
ще използват други авио-
превозвачи, твърдят ана-
лизатори. Според тях обаче 
компанията и профсъюзите 
не приемат достатъчно се-
риозно тези изводи. 

протести без край
Само за тази седмица ану-
лираните полети на само-
летния превозвач са засег-
нали около 75 хил. пътни-
ци. В протеста, започнал 
на 24 май, се включиха 

12 000 служители от ле-
тателния състав. Изгледи 
за решаване на спора чрез 
преговори все още няма. 
Ако не се стигне до спо-
разумение, профсъюзите 
планират още две стачки, 
по пет дни всяка, с начало 
30 май и 5 юни. 

Финансови 
поражения
Продажбите на ВА за фи-
нансовата 2009 г. възли-
зат на 8 млрд. GBP. При 
предишните две стачки за 
общо седем дни през март 
компанията загуби 43 млн. 

GBP. Това допринесе за 
загуба от 425 млн. GBP за 
цялата година, който е най-
голям от 1987 г. 

Стачните действия и от-
менените полети нанесо-
ха сериозни поражения и 
върху марката и репута-
цията на компанията. Тя 
беше поставена в Топ 10 
на най-силните марки във 
Великобритания за тази го-
дина след Microsoft, Rolex 
Group и Google и преди 
Mercedes-Benz и Coca-Cola 
Co. Марката на британската 
авиокомпания е оценявана 
на около 4 млрд. GBP.

За това им е нужен евтин 
транспорт до пристани-
щата, какъвто е железни-
цата. 

разпродажби 
на активи
Властите са съобщили, 
че ще обмислят офертата. 

Другите държавни акти-
ви, които се предвидени за 
продажба с цел намаляване 
на бюджетния дефицит, са 
пристанище и гори. Очак-
ва се приходите от тях да 
достигнат необходимите 
15 млрд. австралийски до-
лара.

 правителството очаква 3 млрд. австралийски до-
лара приходи, ако продаде железницата през борсата  
▶

Чалев, чиято компания 
“Динамит Нобел Балкан” 
ЕООД има правата за про-
дажба. 

На изложбата бяха показа-
ни и български безпилотни 
самолети, предназначени за 
проследяване, а при нужда 

- и за въздушен бой. Според 
доц. Димо Зафиров - съз-
дател на първия български 
безпилотен робот, маши-
ната може да бъде обучена 
сама да търси цели и да ги 
поразява. В своята лекция 
пред експерти обаче той 

щял да наблегне на нуждата 
от законодателни промени 
за българското въздушно 
пространство, което ще 
позволи на роботите да но-
сят военна и полицейска 
служба. 

михаил Ванчев

 Гл. изп. директор на Burberry ангела арентс плани-
ра откриването на 20-30 нови магазина тази година
▶

215 
▶ млн. GBP достигна брут-
ната годишна печалба на 
Burberry

 над 60 компании от 16 страни са представени в новото изложение “Хемус 2010”▶
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Валута	 Код	 За		 Стойност	
Currency	 Code	 For	 Rate	
Австралийски долар AUD 1 1,2644
Бразилски реал BRL 10 7,7382
Канадски долар CAD 1 1,3241
Швейцарски франк CHF 1 1,3248
Китайски ренминби юан CNY 10 2,0272
Чешка крона CZK 100 7,5544
Датска крона DKK 10 2,6280
Естонска крона EEK 10 1,2500
Британска лира GBP 1 2,2502
Хонконгски долар HKD 10 1,7820
Хърватска куна HRK 10 2,6818
Унгарски форинт HUF 1000 7,2710
Индонезийска рупия IDR 10000 1,4825
Исландска крона ISK 100 3,0119
Японска йена JPY 1000 6,7442
Южнокорейски вон KRW 100 1,5203
Литовски литаc LTL 1000 1,2179
Латвийски лат LVL 10 5,6645
Мексиканско песо MXN 1 2,7605
Малайзийски рингит MYR 10 1,0905
Норвежка крона NOK 10 4,1135
Новозеландски долар NZD 10 2,4047
Филипинско песо PHP 10 9,9854
Полска злота PLN 100 3,0035
Нова румънска лея RON 10 4,8614
Руска рубла RUB 10 4,7382
Шведска крона SEK 100 4,6552
Сингапурски долар SGD 10 1,9333
Словашка крона SKK 10 9,8964
Тайландски бат THB 100 4,1997
Нова турска лира TRY 10 9,4325
Щатски долар USD 1 1,3840
Южноафрикански ранд ZAR 10 1,8449

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

Валутният курс за митнически цели е курсът 
на БНБ определен в предпоследната сряда от 
месеца и публикуван този или на следващия ден, 
който се използва през следващия календарен 
месец, освен ако не бъде заменен от курса 
определен по чл. 91 от ППЗМ. Курсовете сa 
валидни до 24.00 часа на 31.05.2010.

Валута	 Код	 За		 Стойност	 Разлика
Currency	 Code	 For	 Rate	 Difference
ЕВРо	 EUR	 1	 1,96	 0
АВСТРАЛИйСКИ ДоЛАР AUD 1 1,32329 0,02348
БРАЗИЛСКИ РЕАЛ BRL 10 8,65412 0,23688
КАНАДСКИ ДоЛАР CAD 1 1,49414 0,01290
ШВЕйцАРСКИ ФРАНК CHF 1 1,37676 0,00367
КИТАйСКИ РЕНМИНБИ ЮАН CNY 10 2,32673 -0,01572
ЧЕШКА КРоНА CZK 100 7,65491 0,02895
ДАТСКА КРоНА DKK 10 2,62870 0,00004
ЕСТоНСКА КРоНА EEK 10 1,25000 0,00000
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 1 2,28832 -0,00712
ХоНКоНгСКИ ДоЛАР HKD 10 2,03770 -0,01308
ХъРВАТСКА КУНА HRK 10 2,68972 0,00067
УНгАРСКИ ФоРИНТ HUF 1000 7,04956 0,07392
ИНДоНЕЗИйСКА РУПИЯ IDR 10000 1,71606 0,00463
ИНДИйСКА РУПИЯ INR 100 3,35967 0,00605
ИСЛАНДСКА КРоНА ISK 1000 6,74424 0,00000
ЯПоНСКА йЕНА JPY 100 1,75647 -0,02919
ЮжНоКоРЕйСКИ ВоН KRW 1000 1,29354 0,01443
ЛИТоВСКИ ЛИТАC LTL 10 5,66448 0,00000
ЛАТВИйСКИ ЛАТ LVL 1 2,76169 -0,00312
МЕКСИКАНСКо ПЕСо MXN 10 1,22827 0,02318
МАЛАйЗИйСКИ РИНгИТ MYR 10 4,79100 0,03507
НоРВЕжКА КРоНА NOK 10 2,45168 0,04510
НоВоЗЕЛАНДСКИ ДоЛАР NZD 1 1,06753 0,00884
ФИЛИПИНСКо ПЕСо PHP 100 3,40168 0,00561
ПоЛСКА ЗЛоТА PLN 10 4,75987 0,06310
НоВА РУМъНСКА ЛЕЯ RON 10 4,68900 0,01434
РУСКА РУБЛА RUB 100 5,10814 0,02872
ШВЕДСКА КРоНА SEK 10 2,01653 0,02637
СИНгАПУРСКИ ДоЛАР SGD 1 1,12995 0,00235
ТАйЛАНДСКИ БАТ THB 100 4,88310 -0,03723
НоВА ТУРСКА ЛИРА TRY 1 1,00785 0,00301
ЩАТСКИ ДоЛАР USD 1 1,58894 -0,01118
ЮжНоАФРИКАНСКИ РАНД ZAR 10 2,05606 0,04746
ЗЛАТо (1 ТРой УНцИЯ) XAU 1 1923,16000 58,76000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 27.05.2010 година. 
Тези курсове се основават на чл. 29, ал. 2 от Закона за БНБ и референтните курсове на ЕцБ 
за съответния ден, и се прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг ; 1USd  = 1 U.S. cent
1bu. овес = 15.4224 кг; 1 lb. = 0.4536 кг ; 1 cwt = 50 кг.; 1 gal. = 3.785 л ;  1 MT = 1000 кг

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; 
NYBOT - Нюйоркска стокова борса; ASE - Австралийска стокова борса 

Източник: Bloomberg

Вид	 Борса	 Единица	 Цена	 3м.
Мед LME USD/т 6836 6840
Калай LME USD/т 17710 17745
олово LME USD/т 1760 1795,25
цинк LME USD/т 1881,5 1909
Алуминий LME USD/т 2010,5 2040
Никел LME USD/т 21460 21500
Алуминиева сплав LME USD/т 1871 1900

Вид	 Борса	 Единица	 Купува	 Продава
Злато LME USD/тр.у. 1211 1211,3
Сребро LME USD/тр.у. 18,2 18,24
Платина LME USD/тр.у. 1531,5 1535,3
Паладий LME USD/тр.у. 444,6 447,5
Родий LME USD/тр.у. 2750 2750

▶ Цени на благородни метали

▶ Спот цени на цветни метали

Вид	 Борса	 Единица	 Юни	 Юли
Суров петрол NYMEX USD/б 70,44 70,44
Брент ICE USD/б 71,06 71,06
газьол ICE USD/т 609,5 609,5
Природен газ NYMEX USD/MMBtu 4,15 4,21
Бензин 95 NYMEX USD/т 648 -
Нафта NYMEX USD/т 588 -

Вид	 Разновидност	 Борса	 Единица	 Юни
Пшеница Soft Red CBT USD/т 171,50
царевица Yellow CBT USD/т 145,18
Ечемик Feed ASX USD/т 197,00
Памук No.2 NYBOT USD/т 1820,99
Какао  NYBOT USD/т 2907,00
Кафе Arabica NYBOT USD/т 2967,37
Соя No.2 ICE USD/т 344,65
Захар White NYSE LIFFE USD/т 497,40

▶ Цени на петрол и петролни 
продукти

▶Фючърси на агрокултури

„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - цени при прехвърляне за дата 27.05.2010 г.

ПРЕХВъРЛЯНЕ оТ:

ПРЕХВъРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

2.45
▶ процента се повиши 
цената на среброто, 
търгувано в Лондон

▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип  Ем. ст/ст  цоИ     Доходност и Риск  
       от началото   Стандартно За последните  от началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
ДФ Аврора Кепитъл Югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
ДФ Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

ДФ Астра Кеш
ДФ Астра Баланс
ДФ Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
ДФ БенчМарк Фонд-1 Акции и облигации
ИД БенчМарк Фонд-2 Акции
ДФ БенчМарк Фонд-3 Сектор Недвижими Имоти
ДФ БенчМарк Фонд-4 Енергетика
ДФ БенчМарк Фонд-5 цИЕ
БенчМарк Фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
ДФ БКМ Балансиран Капитал
ДФ Европа
ДФ Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
ДФ Варчев високодоходен фонд
ДФ Варчев Балансиран фонд
ДСК Управление на активи АД 
ДФ ДСК Стандарт
ДФ ДСК Баланс
ДФ ДСК Растеж
ДФ ДСК Имоти
ДФ „ДСК Евро Актив”
Елана Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Елана Балансиран Евро Фонд
ДФ Елана Балансиран Доларов Фонд
ИД Елана Високодоходен Фонд
ДФ Елана Фонд Паричен Пазар
ДФ Елана Долар Фонд
ДФ Еврофонд

Златен Лев Капитал АД 
ИД Златен лев 

ДФ Златен лев Индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

ИД Капман Капитал
ДФ Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
ИД Адванс Инвест
ДФ Адванс Източна Европа
Адванс IPо Фонд 
КД Инвестмънтс ЕАД
ДФ КД облигации България
ИД КД Пеликан
ДФ КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран Фонд
КТБ Фонд Акции
оББ Асет Мениджмънт АД
ДФ оББ Платинум облигации
ИД оББ Балансиран Фонд
ДФ оББ Премиум Акции
ДФ оББ Патримониум Земя
оверон Финанс АД
ДФ оверон ПРЕСТо
ПФБК Асет Мениджмънт АД 

ДФ ПИБ- Авангард
ДФ ПИБ- Класик
ДФ ПИБ- гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  Фонд облигации
Райфайзен (България)  Балансиран Фонд
Райфайзен (България) Фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд
Райфайзен (България) Фонд Защитена Инвестиция в Евро

Свободен период от 29.04.2010 до 8.05.2010
Лимитиран период” от 9.05.2010 до 7.08.2010

Сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд Сентинел - Рапид
Договорен фонд Сентинел - Принсипал

Стандарт Асет Мениджмънт АД
ДФ Стандарт Инв. Балансиран Фонд
ДФ Стандарт Инв. Високодоходен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Международен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Консервативен Фонд
Статус Капитал АД  

Статус Нови Акции
Статус Финанси
Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
ИД Ти Би Ай Евробонд
ДФ Ти Би Ай Комфорт
ДФ Ти Би Ай Хармония
ДФ Ти Би Ай Динамик
ДФ Ти Би Ай Съкровище
цКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
цКБ Лидер
цКБ Актив
цКБ гарант
Юг Маркет Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Юг Маркет Максимум
ДФ Юг Маркет оптимум

Източник: БАУД (www.baud.bg)  

балансиран 4.5101 4.5327  4.6905        4.5101  4.4199   -12.41% 11.09% -19.50% -28.79% 21.01.2008
фонд в акции 6.3060 6.3375  6.5582         6.3060  6.1799   -10.98% 12.79% -16.24% -17.89% 23.01.2008
високодоходен 10.1085 10.2601  10.5128        0.0000  0.0000   0.49% N/A N/A N/A 23.09.2009
             
фонд в акции 2.2589    2.2589    -9.36% 27.20% -6.01% -59.55% 12.11.2007
балансиран 2.6717    2.6717    -10.18% 23.68% -8.93% -53.29% 12.11.2007

паричен пазар 11.0488  11.0433  11.0267 11.0378 11.0378 11.0433 2.80% 0.13% 6.80% 6.28% 06.10.2008
балансиран 10.5921  10.5394  10.4340 10.4867  0.0000 -1.59% 4.62% 5.41% 3.32% 06.10.2008
фонд в акции 9.6235  9.5756  9.4320 9.4798  0.0000 -6.86% 8.16% 1.36% -2.66% 06.10.2008
             
балансиран 13.1742    13.0438    -2.82% 6.77% 4.51% 6.15% 14.12.2005
фонд в акции 7.8332    7.7556    -7.41% 13.55% -5.47% -5.25% 01.03.2006
балансиран 5.1164    5.0657    -13.46% 10.45% -11.26% -15.94% 21.06.2006
фонд в акции 7.7819    7.5552    -4.61% 13.92% 4.02% -11.46% 05.02.2008
фонд в акции 10.6655    10.3549    0.91% 10.42% 8.46% 1.53% 05.02.2008
паричен пазар 11.7367    11.7367    3.46% 0.21% 8.96% 8.42% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 80.2952    80.0142  80.2952  -3.18% 2.75% 2.17% -5.61% 20.11.2006
фонд в акции 46.7520    46.5182  46.7520  -9.91% 1.96% -8.28% -15.17% 20.11.2006
фонд в акции 64.3108    63.9892  64.3108  -6.72% 4.87% 1.01% -13.51% 03.10.2007
             
фонд в акции 95.1280    93.7118    -8.03% 2.26% -6.09% -1.72% 04.01.2007
балансиран 78.8396    77.6658    -5.52% 1.09% -5.89% -8.34% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.28357    1.28101    2.69% 0.81% 6.37% 5.70% 01.12.2005
балансиран 1.05421    1.04791    -2.32% 5.97% 3.34% 1.12% 01.12.2005
фонд в акции 0.73109    0.72023    -6.47% 13.58% 5.15% -7.34% 01.03.2006
фонд в акции 0.72715    0.72281    -0.93% 1.95% 2.01% -13.48% 07.03.2008
ниско рисков 1.04007    1.03695    1.39% 0.38% 3.64% 3.60% 07.05.2009

ббалансиран 99.2479    98.2604    -3.88% 9.42% 1.39% -0.28% 07.12.2005
балансиран 106.1988    105.1421    -0.76% 8.30% -3.70% 1.31% 06.03.2006
фонд в акции 83.9614    82.7114    -7.31% 13.78% 0.36% -2.16% 20.06.2005
паричен пазар 118.9461    118.9461    3.54% 0.60% 6.28% 6.98% 31.10.2007
ниско рисков 92.6049    92.2349    2.57% 2.98% -6.29% -3.32% 01.02.2008
ниско рисков 104.4153  104.3110  103.9980  104.3110  1.85% N/A N/A 4.78% 01.07.2009

балансиран 4.5325     4.5053     -7.83% 10.03% 1.22%*** 4.47% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 0.9287  0.9241          0.9218   0.9172     -12.73% N/A N/A*** -8.18% 01.06.2009
             
балансиран 17.4432     17.3216     -6.87% 9.00% -5.51% 10.37% 28.09.2004
фонд в акции 10.8529    10.7021     -11.07% 12.67% -10.81% 1.73% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.2245     1.2163     -5.49% 13.29% 8.16% 2.32% 10.05.2004
фонд в акции 0.7270     0.7163    4.20% 21.93% 24.92% -8.76% 04.10.2006
фонд в акции 0.9009     0.8876    2.74% 17.66% 1.88% -4.65% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 129.3074  129.1141  128.8564    2.30% 3.36% 5.33% 6.44% 04.05.2006
балансиран 14.2511  14.2511  14.1100    -5.30% 8.40% -3.29% 2.07% 17.12.2004
фонд в акции 0.6906  0.6839  0.6771    -7.83% 15.62% -1.86% -9.15% 04.05.2006
             
балансиран 781.1813    775.3370    0.17% 6.60% 11.29% -10.79% 09.05.2008
фонд в акции 701.9021    696.6509    -1.00% 8.17% 13.95% -14.65% 09.05.2008
             
ниско рисков 11.0904    11.0904    2.03% 1.98% 4.67% 2.42% 30.01.2006
балансиран 116.0757    116.0757    -3.29% 7.41% 2.65% 1.69% 30.01.2005
фонд в акции 6.4437    6.4437    -8.52% 16.34% 7.40% -9.67% 30.01.2006
фонд в акции 9.9022    9.9022    -1.66% 1.95% -0.42% -0.74% 30.01.2009
             
фонд в акции 8.5350    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв          
фонд в акции 0.5019  0.4994  0.4969    -4.65% 7.38% -1.49% -24.15% 19.11.2007
балансиран 0.7283  0.7258  0.7233    -2.44% 3.61% 0.85% -11.98% 19.11.2007
ниско рисков 0.9825  0.9810  0.9795    1.88% 1.63% 6.29% -0.76% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2406  1.2387                       1.2368    2.42% 0.42% 6.92% 5.24% 16.03.2006
консервативен 1.2673  1.2635                       1.2597    3.40% 1.14% 8.12% 5.73% 16.03.2006
балансиран 0.8588  0.8554                        0.8520    -1.22% 4.85% 1.27% -3.66% 16.03.2006
фонд в акции 0.6400  0.6368                        0.6336    -5.15% 9.18% -1.44% -10.20% 16.03.2006
балансиран 0.7366  0.7337                       0.7308    -3.49% 6.13% -2.39% -12.67% 11.02.2008
консервативен            19.01.2010
 0.0000  0.0000                     0.0000    N/A N/A N/A N/A 
 1.0150  1.0150                   0.9643    N/A N/A N/A N/A 

паричен пазар 1.1658    1.1658    1.75% 0.22% 4.09% 3.65% 15.11.2005
балансиран 0.9996    до 90 дни  над 90 дни  -1.45% 3.86% 4.94% -0.22% 12.09.2005
     0.9847  0.9946      

балансиран 7.1823    7.1823    -12.56% 12.25% 0.50% -7.51% 01.03.2006
фонд в акции 6.1743    6.1743    -11.93% 15.40% 2.86% -10.75% 01.03.2006
фонд в акции 2.6885    2.6885    -4.14% 14.87% 1.28% -34.16% 05.04.2007
консервативен 10.4043    10.4043    -0.24% 1.67% 1.60% 2.77% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000    инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.7249 0.7213 0.7196 0.7142                                      0.7142  0.7178  0.6999 -1.57% 12.80% 2.17% -8.04% 22.05.2006
фонд в акции 0.3999 0.3979 0.7196 0.3940                                     0.3940  0.3960  0.3861 -4.14% 18.93% 16.53% -26.18% 02.05.2007
             
фонд в облигаци 317.7751    317.2984    1.83% 0.21% 4.79% 7.29% 17.11.2003
ниско рисков 12.9998    12.9348    0.23% 3.06% 5.95% 6.12% 27.12.2005
балансиран 11.7570    11.6394    -2.28% 5.78% 6.06% 3.74% 27.12.2005
фонд в акции 7.9586    7.8790    -7.70% 11.47% 4.06% -4.77% 07.09.2005
балансиран 20.0852    20.0852    -0.96% 3.68% 5.28% 0.16% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.3884    6.3565    -5.60% 9.80% 3.74% -13.95% 01.06.2007
балансиран 7.7712    7.7323    -4.56% 9.83% 5.75% -8.10% 01.06.2007
консервативен 11.1853    11.1574    2.87% 3.24% 8.22% 4.10% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.1605    1.1373    -5.14% 6.42% -2.09% 4.12% 18.09.2006
балансиран 1.0277    1.0174    -2.48% 3.68% 0.81% 1.39% 10.06.2008

За	дата	26.05.2010	г.

Фондове,	управлявани	от		 Клас		 Валута	 Емисионна	стойност		 Цена	при	
"Пайъниър	Инвестмънтс	Австрия"	 дялови	 	 (нетна	стойност	на		 обратно	изкупуване
	 единици	 	 активите	на	единица		 	(нетна	стойност	на	
	 	 	 +	такса	за	издаване)	 активите	на	единица)

Фондове Пайъниър Австрия 
гарантирана кошница 2010 ИР* EUR 1095,22 1128,08

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” №5 - отдел “Частно банкиране”, “централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “Южен парк” (София), 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. Стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци - от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице - за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло	реинвестиращи

Взаимен	фонд
Нетна	стойност	
на	активите	на	

дял	(НСАД)

Емисионна	
стойност		

(цена	при	покупка)

Цена	при	
обратно	

изкупуване
Цени	за	1	дял	за	26/05/2010

оТП централно-европейски фонд в акции € 1,085323 € 1,107029 € 1,079896
оТП Международен фонд в акции - Ю Би Ес 
Фонд на фондовете € 0,848162 € 0,865125 € 0,843921

оТП - Ди Ви Ес Фонд на Фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,764650 € 0,779943 € 0,760827

цените са валидни за поръчки, подадени на 20/05/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НСАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НСАД. 

Цени	за	1	дял	за	27/05/2010
ДСК Фонд Паричен Пазар 1,12667 лв. 1,12667 лв. 1,12667 лв.
цените са валидни за поръчки подадени на 27/05/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. Информация може да се получи от Call Center на “Банка ДСК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

Договорен фонд

Стойност	за	един	дял	26.05.2010	г Доходност

Емисионна 
стойност

цена на обр. изк. от началото на 
годината За последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел	-	Принсипал 0.9996	лв. 0.9847	лв. 0.9946	лв. -	1,45	% 4,94	%

Сентинел	-	Рапид 1,1658	лв. 1,1658	лв. 1,75	% 4,09	%

За ДФ „Сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НСА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. За ДФ „Сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НСА на един дял.

Цените	са	валидни	за	поръчки,	подадени	на	25	май	2010	г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26

N/A 13.1753  11.9745   8.1058 
318.8873 N/A 11.9334 8.0780 
320.4762 13.0648 N/A 8.0382 
320.4762 13.0648 11.8746 N/A 
 

25.05.2010	г.

156,42 155,65 154,89 154,51 152,60 152,60 
 11,84 11,78 11,72 11,69 11,55 11,55 
 85,71 85,29 84,87 84,46 83,21 83,21 
 98,87 98,39 97,91 97,43 95,99 95,99 
 755,10 751,44 747,77 744,11 733,11 733,11 
 147,37 146,67 145,96 145,26 140,35 140,35 
 75,97 75,61 75,24 74,88 73,05 73,05 
 149,87 149,15 148,43 147,71 144,11 144,11 
 265,79 264,52 263,26 261,99 253,13 253,13 
 170,47 169,66 168,84 168,03 162,35 162,35 
 209,29 208,29 207,29 206,30 199,32 199,32 
 73,64 73,29 72,94 72,58 70,13 70,13 
 223,88 222,81 221,75 220,68 213,22 213,22

до	14.30	ч.	на	25.05.2010	г.

Piraeus	Funds цени за дата 25.05.2010

	 Тип Валута Емисионна 
стойност

цена на  обр. 
изкупуване

АКцИИ НА МЕСТНИ КоМПАНИИ Високодоходен EUR 6.9183 6.6660

АКцИИ НА ДИНАМИЧНо РАЗВИВАЩИ 
СЕ МЕСТНИ КоМПАНИИ Високодоходен EUR 0.6141 0.5917

МЕСТЕН БАЛАНСИРАН ФоНД Балансиран EUR 2.6855 2.6326

УНИВЕРСАЛЕН ФоНД - “РАСТЕж”  
– Фонд от фондове Високодоходен EUR 8.9999 8.6504

УНИВЕРСАЛЕН БАЛАНСИРАН ФоНД 
– Фонд от фондове Балансиран EUR 9.9199 9.6289

УНИВЕРСАЛЕН КоНСЕРВАТИВЕН 
ФоНД – Фонд от фондове Консервативен EUR 10.3776 10.1732

Местните фондове на Пиреос Асет Мениджмънт инвестират във фин. инструменти търгувани 
на гръцкия капиталов пазар.Фондовете от типа “Фонд от фондове” са с инвестиционна насоче-
ност изцяло към международните капиталови пазари. С Условията за дистрибуция можете да 
се запознаете, в клоновете на Банка Пиреос България АД, на адрес:www.piraeusbank.bg или на  
24 - часовия телефон за клиенти 0 700 12 002 (на цената на един градски разговор за цялата стра-
на).

63
▶ пункта спечели 
японският Nikkei 225,  
до 9522.66 пункта
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Петролът 
отбеляза 
повишение 

в цената си и 
по време на 
вчерашната сесия в 
Ню Йорк достигна 
70.46 USD/б. 
Основната причина 
за това беше еврото, 
което загуби нови 
0.61%

По 
време на 
борсовата 

сесия в сряда 
измерителят 
добави 97 пункта 
към стойността 
си и по този начин 
заличи напълно 
загубите от 
търговията във 
вторник

индекс на деня

2.91
▶ процента се повиши 
френският индекс CAC 
40 и достигна 3428.1 
пункта

Стока на деня

2.01
▶ процента спечели медта 
по време на вчерашната 
борсова сесия и достигна 
6836 USD/т

Златото победоносно върви нагоре
Сесията в сряда донесе 
трето поредно повише-
ние в цената на златото. 
Новината за орязването 
на 24 млрд. EUR бюджет-
ни разходи в Италия и 
спадането на индекса на 
потребителското доверие в 
Германия с повече от очак-
ваното бяха сред основ-
ните причини за високата 
цена. Също така пазарите 
продължават да се страху-
ват, че кризата в банковия 
сектор на Европа може да 
се върне. Това дава осно-
вание да се предположи, 
че борсовите играчи ще 
изтеглят парите си от ев-
ропейските трезори и ще 
ги вложат в закупуването 
на акции и злато.

Допълнителен тласък на 
цената дадоха и направе-
ните прогнози за голямото 
търсене на ценния метал 
до края на 2010 г. Ин-
тересът ще бъде главно 
от страна на големите 
фондове и бижутерийната 
промишленост. В този сек-
тор най-голям дял ще има 
Индия, тъй като купувачи-
те там свикват най-бързо 
с по-високите цени. В 
същото време тези високи 

цени в момента карат за-
падните производители на 
бижута да се презапасяват 
със злато, което в кратко-
срочен план може рязко да 
вдигне цената.

Добрите прогнози идват 
на фона на глобалния 
спад при търсенето на зла-
то, който се наблюдаваше 
през първото тримесечие 
на тази година. По данни 
на Bloomberg общото 

потребление на ценния ме-
тал е било 760.2 т, а това 
е с 11% по-малко спрямо 
предходните три месеца. 
Търсенето на метала с 
инвестиционна цел за 
същия период падна с 22% 
до 186.3 т, а спрямо година 
по-рано - с 69%.

Според повечето анали-
затори кризата в Европа 
няма да отмине в след-
ващите няколко месеца, 
което ще поддържа висок 
интереса на инвеститори-
те към златото, гаранти-
райки му стойности над 
1200 USD/тр.у. Ако ценни-
ят метал завърши годината 
на печалба, което е почти 
сигурно, ще наблюдаваме 
десета поредна година, 
белязана от ръст, което не 
се е случвало от 1920 г. 
насам.

На борсата в Лондон 
цената на златото с 
незабавна доставка стигна 
1212.5 USD/тр.у., което 
е повишение с 0.69%. 
Търсенето при среброто 
също беше голямо, като 
котировките там се движе-
ха около 18.28 USD/тр.у. с 
ръст от 1.84%.

На борсата 
в Лондон 

цената на златото с 
незабавна доставка 
стигна 1212.5 
USD/тр.у., което е 
повишение с 0.69%

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

▶ Очакваното голямо търсене ще държи цената над 1200 USD/тр.у.
снимка bloomberg

Европейските пазари компенсираха 
загубите от сесията във вторник

От 23 април 
досега 

книжата на BP Plc. 
се обезцениха с 
повече от 24% и на 
последната сесия 
се котираха за 
4.846 GBP, губейки 
0.12%

▶ Най-силно положителната промяна усетиха  
големите европейски индекси DAX, FTSE 100 и CAC 40 

снимка reUterS

Категоричният спад на 
борсите в Европа във  
вторник, породен от стра-
ха от разпространението 
на дълговата криза в цяла 
Европа, почти закономер-
но доведе до също толкова 
категоричен ръст по време 
на вчерашната търговия. 
Важен фактор бяха и 
данните на Организацията 
за икономическо сътруд-
ничество и развитие, 
според които икономиче-
ският ръст в развиващите 
се държави се движи с 
по-бързи темпове спрямо 
предварителните очаква-
ния.

Най-силно промяна-
та усетиха големите 
европейски индекси. 
Германският DAX се 
покачи с 1.96% и достиг-
на 5779.6 пункта, като 
там най-добре пред-
ставилите се сектори 
бяха индустриалният 
и технологичният. При 
френския индекс CAC 
40 ръстът беше още по-
голям, като повишението 
беше в рамките на 2.64% 

Без резки движения 
при котировките 
на еврото
Кризата с държавния 
дълг на някои от страни-
те в еврозоната и притес-
ненията за стабилността 
на еврото влошиха повече 
от очакваното нагласите 
на германските потребите-
ли за икономиката. 
Техните виждания за теку-
щата икономическа среда 
и бъдещите им доходи 
вече не са така оптимис-
тични, както през април. 
Домакинствата смятат, 
че възстановяването на 
германската икономика 
е застрашено от дълго-
вата криза в Европа и от 
опасността от поява на 
по-висока инфлация.

През първото тримесе-
чие на тази година БВП 
на Германия се увеличи 
с 0.2% на тримесечна 
база главно заради износа, 
който компенсира нама-
ляването на разходите за 
потребление на домакин-
ствата, както и свиването 
на разходите в строител-
ния сектор.
Именно занижените 

Калин Йорданов,
“карол”

На 
вчерашната 

търговия с евро 
не бяха отчетени 
резки движения и 
единната валута се 
котираше за 1.2320 
EUR/USD

потребителски разходи и 
капиталови инвестиции на 
фирмите станаха причина 
за 4.8% спад на герман-
ския БВП в рамките на 
2009 г., който е рекорден в 
следвоенния период.

Основните валутни 
двойки се уравновесиха 
около своите нива и до 
15.00 ч не станахме свиде-
тели на резки движения. 
Двойката евро - долар се 
котираше при нива 1.2320 
EUR/USD, британският 
паунд слезе до 1.4410 
GBP/USD, а йената се тър-
гуваше за 90.40 USD/JPY.

до 3419.56 пункта. 
При британския FTSE 
100 бяха регистрирани 
5044.77 пункта, а скокът 
премина 2%. Една от 
най-губещите компа-
нии, листнати там, беше 
BP Plc. От началото на 
екологичната катастрофа 
в Мексиканския залив, 

предизвикана от потъва-
нето на нейната нефтена 
платформа, компанията 
отчита постоянни загу-
би. От 23 април досега 
книжата й се обезцениха 
с повече от 24% и на 
последната сесия се 
котираха за 4.846 GBP, 
губейки 0.12%.

1.96
▶ процента стигна пови-
шението в стойност-
та на германския DAX до 
5779.6 пункта

Цената на 
цветния 
метал 

се нареди сред 
най-печелившите 
метали на пазара, 
като добави 
повече от 134 USD 
към стойността 
си основно заради 
все по-скъпия 
долар

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

Петрол
USD/б
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Световната икономика се 
възстановява от рецесията 
по-бързо от очакваното, като 
водещ в този процес е Азия, 
посочва в свой доклад Орга-
низацията за икономическо 
сътрудничество и развитие 
(ОИСР). Според него основ-
ните рискове са големите 
дългове в развитите страни 
и вероятността от прегряване 
на икономиката в държави 
като Китай. ОИСР завиши 
прогнозата си за световното 
развитие на икономиката на 
4.6% през 2010 г. и на 4.5% 
през 2011 г. Предишната 
прогноза от ноември мина-
лата година беше за растеж 

от 3.4% през тази година и 
от 3.7% през следващата.  
Очакванията за безработица-
та са също по-оптимистични. 
Тя няма да надмине средно 
8.5% във всичките 31 страни 
членки на организацията, 
предишното й очакване бе-
ше за 10%. Общо 16 млн. 
души са загубили работата 
си във всичките 31 страни 
към ОИСР за две години до 
март 2010 г.

Новите прогнози са по-ви-
соки от средния годишен рас-
теж за десетилетието, пред-
хождащо финансовата криза, 
която започна от САЩ през 
2007 г. За периода 1997-2006 

г. икономиката нарастваше 
средно с 3.7% за година. 

Световната търговия се  
очаква да се увеличи с 10.6% 
през тази година и с 8.4% 
през следващата след 11-про-
центен спад през 2009 г. 

Най-голямото предизви-
кателство пред развитите 
икономики е намаляването 
на дълговете в периода след 
рецесията и финансовата 
нестабилност на пазарите в 
Европа. Според ОИСР опас-
ността пред възникващите 
пазари като Китай и Индия 
налага затягане на монетар-
ната политика и в страни, 
които не са нейни членове.

новата прогноза на ОиСР за световното развитие на икономиката е 4.6% през 
2010 г. и 4.5% през 2011 г.
▶

ОИСР завиши прогнозата 
за икономическия ръст
Локомотивът на растежа е Азия, но и развитите страни набират скорост

Корпоративни съобщения и обяви на държавни институции

За допълнителна информация  
и заявки: тел.02/4395 853, 

e-mail: reklama@pari.bg

Цена за публикация: 
0.66 лв./колон мм/ без ДДС
Срок за подаване на заявките: 
до 11 ч. в деня преди публикация

Корпоративни Съобщения и обяви 
на държавни инСтитуЦии
Корпоративни Съобщения и обяви 
на държавни инСтитуЦии

о б щ и н а   С т а р а  З а Г о р A
6000 СТАРА ЗАГОРА, бул.”Цар Симеон Велики” 107, 

тел.042/614 614, факс 042/25 91 32

на основание Заповед № рд-25-1440/21.05.2010 г. на 
Кмета на Община Стара Загора

обявява:

Публичен търг с явно наддаване  за учредяване право на строеж  
в Поземлен имот № 68850.516.152 по кадастралната карта и кадас-
тралните регистри, одобрени със заповед № РД-18-1 от 07.01.2008 г. 
на Изпълнителният директор на АГКК (упи І1874, кв.16 „а” по действа-
щият регулационен план на гр.Стара Загора, утвърден със Заповед № 
2394 от 17.08.1992 г.), при съседи: поземлени имоти с идентификатори: 
68850.516.165, 68850.516.153, 68850.516.161, 68850.516.162, 68850.516.163, 
68850.516.150 за изграждане на Комплексен обект „Надземни гаражи- /Г-
9/” девет броя с поредни номера от № 1 до № 9. Гараж № 1 и гараж № 9 са 
със застроена площ 18,75 кв.м всеки, а застроената площ на 1 бр. гараж 
от № 2 до № 8 /вкл./ е 18.00 кв.м. Общата застроена площ на комплекс-
ния обект е 163.50 кв.м.

           
 начална тръжна цена за всяка гаражна клетка - 5 000 лева 
депозит за участие за всяка гаражна клетка  -  500 лева
Стъпка на наддаване  -  300 лева

депозитите за участие в търга се внасят по б.с/ка на община 
Стара Загора: „Юробанк и еФ джи българия” ад, BIC код: BPBIBGSF; 
IBAN: BG 45 BPBI 7935 3375 755 401 до 18.06.2010г. вкл.

     
  Търгът да се проведе на 21.06.2010 г. от 10.00 часа в Зала “Фоайе“ 

на  Общината.                               
   Тръжна документация се получава  в срок  до 17.00 часа на 18.06.2010г., 

от Център за информация и услуги на Общината – работно място 6, 
срещу документ за закупени книжа за право на участие в размер на 50 лв. 
Сумата се внася в касата на Общината и не се възстановява.

   Подаването на документите, съгласно тръжната документация се 
извършва пред Комисията в деня  и часа, обявени за начало на търга.

Забележка : право на участие имат притежаващите собстве-
ност в упи І1874, кв.16 „а”  (ул.”Ген. Гурко”№86) по плана на гр. Ста-
ра Загора     

допълнителна информация на тел. 042/ 614 676.        

о б щ и н а - п Л е в е н
На основание Решения № 911, № 912, № 915, № 926, № 927 и № 928 от 28.04.2010 год.  на  Общински съвет – Плевен, 

обявява
                 ПУБЛИЧНИ  ТЪРГОВЕ  С  ЯВНО  НАДДАВАНЕ

                    за продажба на следните общински имоти: 

№ ОБЕКТИ

Начална
тръжна 

цена
/лв./

без ДДС

Стъпка
на надда-

ване
/лв./

Депозит
за участие

/лв./

Срок за закупуване
докум. /до/

цена 
лв. с ДДС

Срок за подаване 
на пред

ложения 
/до/

Дата и час
на

провеж-
дане

1.
Фурна на един етаж със застр. 
пл.173,00 кв.м. 
Парц. ІV, кв.53
с. Николаево

38 000 2 000 3 800

І търг
14.06.10 г.

120 лв.
17.06.10 г. 21.06.10 г.

10,00 часа
ІІ търг

12.07.10 г.
120 лв.

19.07.10 г. 20.07.10 г.
10,00 часа

2.
Сграда – клуб с идн. 56722.654.3.20
застр. пл.71 кв.м.
ж.к.Сторгозия
до бл.94

51 800 3 000 5 180

І търг
14.06.10 г.

180 лв.
17.06.10 г. 21.06.10 г.

13,30 часа
ІІ търг

12.07.10 г.
180 лв.

19.07.10 г. 20.07.10 г.
13,30 часа

3.

Обект с идент.
56722.660.302.3.34
застр пл.15,41кв.м.
ул.П.Р. Славейков
№30, вх.В, ет.1 

7 700 400 770

І търг
15.06.10 г.

120 лв.
21.06.10 г. 23.06.10 г.

13,30 часа
ІІ търг

15.07.10 г.
120 лв.

20.07.10 г. 23.07.10 г.
13,30 часа

4.
Скотовъден обор с площ 175 кв.м. 
в землището на 
с. Горталово 3 100 200 310

І търг
18.06.10 г.

60 лв.
23.06.10 г. 28.06.10 г.

13,30 часа
ІІ търг

19.07.10 г.
60 лв.

23.07.10 г. 26.07.10 г.
13,30 часа

5.
Масивна двуетажна бивша  
училищна сграда в УПИ І-168,            
кв. 50,
с. Тученица

46 800 2 000 4 680

І търг
21.06.10 г.

120 лв.
28.06.10 г. 29.06.10 г.

10,00 часа
ІІ търг

21.07.10 г.
120 лв.

26.07.10 г. 29.07.10 г.
10,00 часа

6.

Обект с идент.
56722.660.302.11
застр пл. 49 кв.м.
ул.Даскал Димо
№ 7

56 700 3 000 5 670

І търг
21.06.10 г.

180 лв.
28.06.10 г. 29.06.10 г.

13,30 часа
ІІ търг

21.07.10 г.
180 лв.

26.07.10 г. 29.07.10 г.
13,30 часа

Тръжни документации за участие се закупуват от център за административно обслужване  на Община Плевен всеки работен ден до 16.30 ч., до 
посочените срокове за закупуване.

Депозитите за участие се внасят по банкова сметка IBAN BG43 UNCR 9660 3311 9710 10, BIC UNCRBGSF в УниКредит Булбанк, клон Плевен.
За справки: община плевен, стая № 8, тел. 881 296; 
пълният текст на посочените решения са публикувани в “държавен вестник” брой № 37 от 18.04.2010 год. и на сайта на община – плевен 

- www.pleven.bg.

община търГовище

На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от ЗМСМА, чл. 3, ал. 2; чл. 4, ал. 4; чл. 32, ал. 
1, т. 2 от ЗПСК във връзка с чл. 2, ал. 1, т. 1; чл. 5 и чл. 6, ал. 1 от Наредбата 
за търговете и конкурсите, и Решение № 9 от 30. 04. 2010г. на Общински 
съвет – Търговище

о б я в я в а

1. Публичен търг с явно наддаване за продажба на изцяло общинското 
участие от 361 дяла в капитала на „Хлебопроизводство и сладкарство” 
ООД, представляващо 34,71 % при следните условия:

1.1. Начална тръжна  цена  335 000  лева 
1.2. Стъпка за наддаване 30 000 лева
1.3. Депозит за  участие – 10% от началната тръжна цена се внася по 

банкова сметка IBAN, BG62UBBS80023300143230, BIC код на банка ОББ – АД 
клон Търговище UBBSBGSF в срок до 30-я ден  от обнародване на решението 
в “Държавен вестник” /брой 38 от 2010г./.

1.4. Цялата тръжна цена се заплаща чрез банков превод по банкова смет-
ка IBAN BG87UBBS80023200002114, BIC код на банка ОББ – АД клон Търговище 
UBBSBGSF до деня на подписване на договора.

1.5. Утвърждава тръжната документация и проект на договора като 
неразделна част от нея.

1.6. Цена на тръжната документация – 1 200 лева (без ДДС) платима в 
касата на Общината. Получава се в стая 75 на Общината.

Срок за закупуване на тръжната документация – до 30-я ден от обна-
родване на решението в “Държавен вестник”.

1.7. Условия за закупуване на тръжната документация:
1.7.1. По отношение на физически лица:
- документ за самоличност;
-  нотариално заверено пълномощно за закупуване на документация в 

случай, че се закупува документация от името на друго физическо лице
1.7.2. По отношение на юридически лица:
- документ за самоличност на представляващия дружеството или на 

упълномощеното от него лице
- оригинал или нотариално заверено копие от документ за актуално 

състояние на юридическото лице с дата на издаване не по-рано от три 
месеца от датата на закупуване на тръжната документация или посочен 
ЕИК съгласно чл. 23 от ЗТР

- нотариално заверено пълномощно за закупуване на документацията, 
ако представителната власт на лицето, закупуващо документацията 

не може да се установи от документ за регистрация
- документите на чуждестранните лица се придружават от превод на 

български език, извършен и заверен от заклет преводач
1.8. При получаване на тръжната документация, лицата подписват 

декларация за неразгласяване на информация по чл. 11, ал. 1 от НЗИПЛЗИУП 
по ЗПСК и за документите и сведенията, представляващи служебна 
тайна.

В случай на упълномощаване пълномощникът подписва декларация лично 
от свое име, а от името на упълномощителя се  представя нотариално 
заверена декларация.

1.9. Срокът за подаване на предложенията за участие в търга е до 16 ч. на 
30-я ден от обнародване на решението в “Държавен вестник” в запечатан 
непрозрачен плик в ЦАО на Общината.

1.10. Посещенията в дружеството и оглед на активите му може да се 
извършва от лицата закупили тръжна документация, всеки работен ден 
до деня на търга по ред установен от ръководството на дружеството.

1.11. Търгът ще се проведе на следващия работен ден след изтичане на 
срока по т. 1.9 в зала 74 на Общината 10,00 ч.

За допълнителна информация: тел. 0601/ 6 87 34 или стая 75 на Община 
Търговище.



Какво  
не знаете  
за ДДС  
Книгата „ДДС във 
въпроси и отговори” 
на издателство „Труд и 
право” предоставя на 
специалистите знание по 
цялостната проблематика 
на данък добавена 
стойност. Съдържанието 
й е актуално към 10 

май 2010 г. Автори и 
съставители на книгата 
са Ивайло Кондарев и 
Димитър Балкански. 
Те са специалисти с 
богат, дългогодишен 
опит на служители в 
НАП и консултанти по 
проблематиката на ДДС. 
Книгата има за цел да 
обслужи професионалното 
ежедневие на 
специалистите.

Все повече пациен-
ти стават безумни 
потребители на 
лекарства, смята 
Антон Вълев, упра-
вител на педиатрич-
на аптека „Ерудита”

Фармацевтът Антон Вълев 
е собственик на аптека от 
3 години, но е в бранша от 
2000 г. Преди това е бил 
управител на дрогерия, на 
регионален фармацевтичен 
склад, зам.-директор по ка-
чеството на „Българска роза-
Севтополис” в Казанлък. 

Сменял съм много работи, 
човек трябва да пробва поч-
ти всички възможности на 
бранша, за да намери своята 
ниша, казва Антон.

Плюсове
„Работата като аптекар ми 
осигурява непрекъснат кон-
такт с пациентите. Предиз-
викателството да помогнеш 
в една житейска история тук 
е много голямо. Затова спо-
делям идеята, че един фар-
мацевт трябва да притежава 
само една аптека. Когато 
започне да управлява повече 
аптеки, се превръща в мени-
джър и губи непосредстве-
ния контакт с хората.”

Вълев е привърженик на 
идеята, че всеки човек тряб-
ва да има личен лекар и 
личен фармацевт. Затова ап-
текарят трябва да е отдаден 

изцяло на професията си, 
да познава своите клиенти 
и техните болежки, да се 
опитва да спре пациента от 
излишната употреба на ле-
карства, макар това да влиза 
в конфликт с бизнеса му. 
Често Антон може да бъде 
видян да дава съвети за про-
мяна в начина на живот и 
хранене на някои болни.

Рискове
„Само една аптека наистина 
не дава възможност за рас-
теж, но първият специалист, 
който среща пациента по пъ-
тя към лечебното заведение, 
е аптекарят. Затова в момента 
в Канада и Великобритания 
се коментира възможността 
аптекарите да могат да пред-
писват определени медика-
менти. В развитите страни 
са възприели фармацевта 
като задължително звено, 
което регулира изписването 
на медикаменти. И наша-
та задача е да ограничим 
желанието на лекаря да се 
прехласне по предписването 
на повече лекарства. Когато 
видя пациент с рецепта с 
по 10, 14 вида лекарства, 
започвам да го разпитвам 
от какво се оплаква. И дори 
може да се свържа с личния 
му лекар, за да се опитаме да 
намалим броя на изписаните 
медикаменти. Нашата задача 
е да разбираме действието 
на лекарствата.” Никой не 
може да прецени как ще 
взаимодействат помежду 
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 Антон Вълев е управител на педиатрична апте-
ка „ерудита”. Мечето, което държи, е инхалатор, 
който помага при пристъп на астма за деца. „софар-
ма” дарява тези продукти на всички пулмологични и 
алергологични детски клиники у нас  Снимка автоРът

▶

Ново
Моделът 
педиатрична 
аптека

вместо да направим 
поредната аптека, реших-
ме да сме първите с педиа-
тричен профил. аптеката 
работи целодневно и бук-

▶

вално всеки ден - няма дел-
ник, няма празник, включи-
телно и на 1 януари, посоч-
ва антон вълев.

 „Ерудита” дава консул-
тации и по интернет. на  
запитвания обаче фарма-
цевтите често не могат 
да отговорят веднага 
и заедно с педиатрите 
обсъждат как да лекуват. 

▶

така се получава неверо-
ятна комуникация между 
здравните специалисти.

не работя със  здравната 
каса, казва антов вълев. 
„омръзна ми да ни възпри-
ема като длъжници и едва 
ли не като крадци. въз-
мутен съм от начина, по 
който се правят проверки-
те. Глобяват ме за дребни 

▶

административни нару-
шения. мога например да 
получа 90 лв. глоба за това, 
че съм пропуснал да си 
сложа подписа върху рецеп-
та, която още не съм 
отчел, а не ме проверяват 
дали не източвам касата 
с фалшиви рецепти, дали 
изпълнявам социалната 
роля на касата.” 

Джефри Гитомър изнася седемчасов семинар в НДК
Гуруто разработва 
и поддържа онлайн 
обучаващи програми 
върху продажбите

Кралят на продажбите 
Джефри Гитомър ще из-
несе седемчасов публи-
чен семинар на 28 май 
в зала 1 на НДК. Очак-
ва се да присъстват над 
1500 души. Регистрацията 
за семинара се извърш-
ва единствено онлайн на 
www.organica.bg. Билети 
може да се купят от билет-

ния център на НДК и от 
мрежата на Ticketstream. 
Специални гости на лек-
цията са Иво Груев, зам. 
изпълнителен директор 
на ЗАД „Булстрад Виена 
Иншурънс Груп”, Милтос 
Триантафилу, главен опе-
ративен директор в „Белла 
България”, и Александър 
Миланов, управител на 
BMW Group България.

името
Гитомър е работил като 
консултант за някои от 
най-великите брандове в 

съвременната маркетин-
гова история. Сред тях са 
BMW, AT&T, Carlsberg, 
GlaxoSmi thKl ine ,  AC 
Neilsen, IBM, The New 
York Post. Всяка година 
Кралят на продажбите 
изнася над 100 публични 
презентации за методи-
те, които карат хората да 
купуват непрестанно. Ос-
вен това Джефри Гитомър 
разработва и поддържа 
онлайн обучаващи про-
грами върху продажбите, 
лоялността на клиента и 
личностното развитие. 

награди 
През 1997 г. Гитомър е на-
граден с титлата Certified 
Speaking Profess ional 
(CSP) на Националната 
асоциация на лекторите 
(НАЛ) - най-високото от-
личие на организацията. 
През 2008 г. е официал-
но приет в Speaker Hall 
of Fame на НАЛ. Той е 
удостоен с титлата CPAE 
(Counsel of Peers Award for 
Excellence), която се дава 
за високи постижения в 
областта на презентаци-
ите. 

си една шепа лекарства - 
10 и повече, и какви ще 
се последствията, обяснява 
Вълев.

Практики
Има още едно разбиране в 

Европа, което трябва да се 
наложи у нас - тъй като ле-
карят е висококвалифициран 
и скъп специалист, достъпът 
до него е ограничен. В Ев-
ропа, докато отидеш на док-
тор, можеш да чакаш дори 2 

седмици, а не като при нас 
- ако не го откриеш по теле-
фона веднага, го обявяваш 
за некадърник. Затова на ня-
кои места здравната система 
предпочита да възложи част 
от терапевтичните функции 
от лекаря на аптекаря. Фар-
мацевтът също е висококва-
лифициран, но е най-достъ-
пен, добавя Антон.

У нас фармацевтите по-
страдаха от вълната на 
създаване на твърде много 
аптеки. В този бизнес вля-
зоха твърде много неспеци-
алисти, които превърнаха 
здравното заведение аптека 
в чаршия, в продавачница на 
хапчета. В тези обекти целта 
е да има големи обороти на 
ниски маржове. Целта е не 
на пациента да се обърне 
10-15 минути внимание и 
да бъде консултиран за ле-
чението, а да се постигне 
бърз оборот, все едно е бър-
зооборотна търговска вери-
га. Така разсъждава Антон, 
който през 2002 г. работи в 
Хановер и е стипендиант на 
Европейското дружество по 
клинична фармация. Щяха 
да ми трябват два пъти по-
вече усилия да се наложа 
в Германия, отколкото тук, 
обяснява той.

сравнение
Един чужденец е свикнал 
на съвсем друго отношение 
и начин на организиране на 
пространството в аптеката. 
Когато влезе в българска 
аптека, той очаква, че ще 
има място, където да посед-
не, че може да се отбие тук, 
защото тя е климатизирано 
помещение. Че аптекарят ще 
му залепи лепенка върху ра-
ната, защото е паднал, че ще 
му премери кръвното и ще 
съобрази веднага - трябва ли 
да го насочи към Спешна по-
мощ, или неразположението 
е нещо маловажно. 

Превръщането на аптеките 

в магазини създаде кризата 
на лекарствения пазар, за-
щото в момента държавата 
няма лекарствена политика, 
смята Антон. У нас се леку-
ват толкова хора, за колкото 
има пари, а не всички, които 
имат нужда. Нещата в Бъл-
гария са обърнати нагоре с 
краката.

Според Антон поради лип-
сата на правила веригите от 
аптеки спомагат за фалита 
на добре работещи аптеки. 
Във веригите конвейерът 
от болни върви, опашката 
е от изнервени пациенти, 
на които никой не обръща 
особено внимание, освен 
да им продаде лекарства. И 
болният се превръща  в без-
умен потребител на хапчета. 
Резултатът е, че ставаме все 
по-болна нация. Към това 
се добавя и тенденцията все 
повече лекарства да преми-
нават на свободен режим на 
предписване, което също 
засилва тенденцията на тях-
ната свръхупотреба, конста-
тира Вълев.

ново предложение
На последния си конгрес 
фармацевтите се обедини-
ха около идеята за такса 
обслужване. Не продаваме 
хапчета, а фармацевтична 
услуга, казаха те и дадоха 
за пример Германия, където 
таксата е 7 EUR за всяка 
рецепта. В Англия таксата 
на аптеката се определя от 
броя отпуснати лекарства. 
„Най-правилно е у нас да се 
въведе  смесеният вариант -  
медикаментите да имат 
малка надценка в аптеката 
(3%) и да се калкулира такса 
за консултация върху броя 
обслужени рецепти.” Това 
е начинът да се постигне 
равнопоставеност на пазара 
между аптеките, които са 
здравни заведения, смята 
Антон Вълев.

светлана Желева

Лоши практики превърнаха аптеките в чаршия

 Джефри Гитомър▶
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Когато си правим планове 
за бъдещето, разиграваме 
три сценария - песимис-
тичен, оптимистичен и  
реалистичен. Досега обаче 
винаги се е стигало до чет-
върти вариант - успяваме 
да преизпълним оптимис-
тичния си сценарий. Исто-
рията на Пламен Даскалов, 
който е съсобственик и съ-
управител на компанията за 
производство на комбини-
рани фуражи “Топ Микс”, 
определено започва опти-
мистично. Голямото изпи-
тание идва, когато фирмата 
подготвя нов сценарий - да 
потърси финансиране от 
Програмата за развитие на 
селските райони. 

Не липсват негативни ис-
тории за проблеми с усво-
яването на европарите. И 
при “Топ Микс” не всичко 
минава по мед и масло, но 
накрая се стига до хепи енд. 
Компанията беше една от 
първите, които преди ня-
колко седмици подписаха 
договори за финансиране 
по Мярка 123 за модер-
низация на земеделските 
стопанства. От “Топ Микс” 
ще получат субсидия от 
около 3.5 млн. лв., с която 
ще закупят нови машини 
и ще изградят нова произ-
водствена база. Крайни-
ят резултат - фабриката за 
производство на фуражи в 
сливенското село Калояно-
во ще стане най-модерната 
в България.   

Няколко години  
по-рано
През 2000 г. Пламен Даска-
лов и Стефан Колев ре-
шават да се занимават с 
производство на фуражи. 
Аз съм икономист, а Стефан 
разбира от специфично-
то производство, така че 
комбинацията беше добра, 
разказва Даскалов. Наехме 
цех и започнахме, а четири 

Получаването на европари 
може да е история с хепи енд

направените разходи по 
изпълнение на проекта да 
бъдат покрити на по-късен 
етап, при подписването на 
договора за финансиране. 
Затова и от “Топ Микс” не 
стоят със скръстени ръце 
през последната година, 
а инвестират собствени 
средства с надеждата, че 
европроектът им ще полу-
чи зелена светлина. Така 
за това време те успяват да 
изградят около 70-75% от 
новата сграда и закупуват 
част от машините. Инвес-
тицията им към момента на 

години по-късно вече имах-
ме собствена производстве-
на база. Е, машините ни 
бяха втора употреба, но 
качествени, а и с добър ка-
пацитет - около 10 т фуражи 
на час, споделя предприе-
мачът. Инвестицията им 
тогава възлиза на 600-700 
хил. лв. 

В бизнеса им сериозните 
промени явно се случват на 
всеки четири години, защо-
то през 2008 г. вече започват 
да мислят за разширяване 
на производството. Вече 
не си спомням как научих 
за възможностите да по-
лучим евросубсидии, каз-
ва Даскалов. Близо година 
по-късно обаче те вече са 
се ориентирали коя е про-
грамата за тях, проектът им 
е готов и през януари 2009 
г. подаден. 

Новите машини
Европроектът им излиза 
близо 7.4 млн. лв. За тази 
сума те ще изградят но-
ва сграда и нова поточна 
линия с двойно по-голям 
капацитет на производство 
от старата. На мястото на 
старото производство пък 
ще разположат палетажно 
отделение. Хубавото е, че 
половината от средствата 
разчитахме да получим под 
формата на субсидии, така 
че не си позволихме да пра-
вим никакви компромиси с 
качеството на машините, от 
които имахме нужда, казва 
Даскалов. 

Планът звучи добре и 
предприемачите не губят 
ентусиазма си близо годи-
на. Толкова време минава 
от подаването на проекта до 
подписването на договора. 

в чакалнята
За предприемачите е до-
бре, че Програмата за раз-
витие на селските райони 
позволява предварително 

“Топ Микс” ще получи 3.4 млн. лв., за да реализира проекта си 
за най-модерната фабрика за фуражи

подписването на договора е 
над 2.1 млн. лв. 

Катранът в кацата
Оценката на проекта се за-
бави, трябваше да инвести-
раме собствени средства, 
а банките не бяха много 
склонни да ни отпуснат 
кредит, без да имат гаран-
ция, че проектът в крайна 
сметка ще бъде одобрен и 
финансиран, разказва за 
притесненията си от по-
следната година Даскалов. 
Предварителните планове 
на компанията са били да 
стартират с първите проби 
и реалното производство с 
новите машини към септем-
ври - октомври. Изоставаме 
от графика, който сме си на-
чертали, с около 3-4 месеца, 
обобщава предприемачът. 
По принцип фирмите имат 
2 години срок за изпълне-
ние на инвестицията си 
след подписването на до-
говора с Държавен фонд 
“Земеделие” (ДФЗ) и за 
забавяне от 3-4 месеца няма 
санкции. За нас е изключи-
телно важно да завършим 
проекта си максимално бър-
зо и няма да се възползваме 
от този двегодишен срок, 
казва Даскалов.

Единственото ни при-
теснение сега е, че някои 
от доставчиците, от които 
сме поръчали новите ма-
шини, може и да поискат 
анексиране на договорите 
и да ни накарат да плаща-

ме по-високи цени заради 
забавянето на плащанията 
ни към тях, споделя пред-
приемачът.

парите от банките
Досега сме изтеглили около 
3-4 кредита и сме си парт-
нирали добре с няколко 
банки, разказва Даскалов. 
Нямаме просрочена вноска, 
допълва той. Заради криза-
та обаче се е наложило да 
предоговарят условията по 
два от заемите си. Когато 
са имали нужда от сред-
ства, за да започнат проекта 
си, банките не са гледали 
много благосклонно, тъй 
като той все още не е бил 
одобрен за финансиране 
от европрограмата. Все пак 
обаче няколко месеца пре-
ди да подпишат договора 
за проекта си, са успели да 
получат още един кредит. 
Поискахме 2.2 млн. EUR, 
но ни отпуснаха само 1.7 
млн. Сега, след като вече 
имаме подписан договор, 
ще се опитаме да предо-
говорим условията, казва 
Даскалов. 

От компанията искат да 
кандидатстват и за 50% 
авансови плащания по про-
екта си, но за целта ще 
трябва да предоставят бан-
кова гаранция в полза на 
ДФЗ. За банката това може 
да не е чак толкова изгодно, 
тъй като все пак няма да 
ползваме техни средства, 
но все пак е свързано с 

намаляването на риска по 
проекта, коментира Даска-
лов.

През следващата седмица 
предприемачът ще задвижи 
процедурата по получаване-
то на авансовите плащания 
и първите реални евросуб-
сидии ще бъдат получени 
към средата на юли.

в бъдеще време
Вече почти сме си изчерпа-
ли лимита на средства, кои-
то можем да получим като 
субсидии от ДФЗ, може и 
да пробваме да получим 
още субсидии, но дори и да 
не го направим, определено 
ще продължим с инвес-
тициите, казва Даскалов. 
Европроектът му е свързан 
с изграждането на една по-
точна линия, но е предвиде-
но инсталирането и на но-
ва, тъй като от компанията 
имат дългосрочни планове 
за развитие. 

Иначе препоръчвам на 
всички да се опитат да по-
лучат субсидии, съветва 
предприемачът. През по-
следните няколко месеца 
вече се вижда подобрение 
в работата на институции-
те и конкретно в ДФЗ, ко-
ментира той. Аз самият 
бях изключително учуден, 
когато ми се обадиха, и то в 
събота, за да уточним някои 
неща във връзка с договора, 
който подписахме, допълва 
Даскалов. 

Дарина Черкезова

в петък министърът на земеделието Мирослав Найденов лично ще отиде до производствената база на “Топ 
Микс”, за да види как върви изпълнението на проекта на компанията
▶

проектът за най-модерната фабрика за фуражи в България трябва да бъде при-
ключен към края на годината
▶
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БСП даде безплатни съвети на 
управляващите за еврофондовете 

Отговорът: Това, 
което предлагат, или 
е изпълнено, или не е 
подходящо

Общо пет конкретни идеи 
за подобряване на усвоя-
ването на евросредствата 
предложиха от БСП (вж. 
карето). Звучат разумно, 
но в голямата си част тези 
предложения или вече са 
реализирани, или се об-
съждат от доста време, но 
не се смятат за особено 
удачни на този етап, ко-
ментира за в. “Пари” Юли-
ана Николова, секретар на 
правителствения Съвет за 
управление на средства-
та от Европейския съюз. 
Според нея нападките и 
“дружеските съвети” към 
сегашните управляващи 
не са основателни и са 
по-скоро на политическа 
основа.

(Не)адекватно 
Искането за по-голяма ав-
тономност на Националния 
фонд е политическо реше-
ние, смята Николова. Има-
ше подобна идея и преди, 
но не смятам, че е добре да 

се правят реформи в тази 
насока, тъй като това само 
ще разтърси системата, 
смята Николова. Фондът 
в момента е към Минис-
терството на финансите, 
получава евросредствата 
и отговаря за финансовото 
им управление.

Според Николова не е 
нужно и създаването на 
специален държавен фонд 
към министъра на финан-
сите за изпълнение на го-
лемите инфраструктурни 
проекти. Те са обвързани 
с държавния бюджет, а той 
така или иначе и сега се 
контролира от министъра 
на финансите, казва Ни-
колова.

Третата идея на социа-
листите е свързана с фонд 
ФЛАГ и като цяло тя нами-
ра подкрепа сред сегашни-
те управляващи. Наскоро 
министърът по управление 
на средствата от ЕС То-
мислав Дончев коментира, 
че се обсъжда идеята за 
увеличаване на бюджета 
на фонда, чрез който се 
осигуряват кредити за об-
щините. Към момента ня-
ма проблеми с наличните 
средства за следващите 

години, показват изчисле-
нията на правителствените 
експерти.

По думите на Николова 
проблемът с ДДС вече не 
трябва да е на дневен ред, 
тъй като правителството 
гласува да бъдат отпусна-
ти 70 млн. лв. именно за 
тази цел. Те са за сметка 
на годишните разчети за 
разходите за национално 
финансиране на Държа-
вен фонд “Земеделие” за 
2010 г.

Смятам, че сме положили 
всички необходими усилия, 
за да задържим на работа 
експертите, които работят 
в сферата на усвояването 
на европейските средства, 
както и да запазим доброто 
им заплащане, коменти-
ра Николова последната 
идея на социалистите. Тя 
акцентира, че всички кон-
курси за нови назначения 
са проведени при пълна 
прозрачност. Дори има-
хме някакви сигнали, че 
на позиции, свързани с 
усвояването на еврофондо-
вете, са назначени хора от 
младежката организация 
на БСП, но ние не се съо-
бразяваме с политическата 

ориентация на хората и те 
все още са на работа. За 
нас е важно хората да се 
справят със задълженията 
си, а не от коя партия са, 
казва Николова.

Скорост
Според лидерите на БСП 
подобряването на процеса 
на усвояването на сред-
ствата от еврофондовете е 
наложително, тъй като по 
тяхна оценка за послед-
ните няколко месеца не са 
направени сериозни про-
мени. 

Правителството проспа 
осем месеца в работата с 
еврофондовете. Няма про-
мяна в темпа на усвояване 
на европейските средства. 
За последните осем месеца 
страната ни се е сринала 
от 14-о до 26-о място в 
ранглистата по усвояване 
на средствата по оператив-
ните програми, коментира 
председателят на НС на 
БСП Сергей Станишев.

До момента на базата на 
средствата, които реално 
са разплатени от еврофон-
довете, страната ни е ра-
ботила средно със скорост 
11 млн. EUR на месец. За 

Правителството проспа осем месеца 
в работата с еврофондовете

Идеи
Социалистите 
съветват:

Да се даде по-голяма 
автономност на Нацио-
налния фонд и да се прех-
върли администриране-
то му към министъра по 
еврофондовете.

Да се създаде специален 
държавен фонд към минис-
търа на финансите за 
изпълнение на големите 
инфраструктурни про-
екти.

Да се подпомогнат 

▶

▶

▶

общините чрез фонд 
ФЛАГ, като се увеличи 
неговият портфейл и се 
възстанови компенсатор-
ният механизъм за лихве-
ните плащания на малки-
те и средните общини.

Да се реши устойчиво 
осигуряването на ДДС по 
проектите, свързани с 
Програмата за развитие 
на селските райони и Опе-
ративна програма “Окол-
на среда”.

Да се гарантира спокой-
ствие и прозрачност в 
работата на експертите 
и бенефициентите.

▶

▶

Това са политически изказвания. 
Малко е нахално и безпардонно

 Юлиана Николова, секретар на правителствения Съвет за управление на 
средствата от Европейския съюз Сергей Станишев, председател на БСП

да усвоим всички средства 
до края на 2015 г., трябва 
да вдигнем тази скорост 
на 113 млн. EUR месечно, 
препоръчва Димчо Ми-
халевски, председател на 
Съвета по местно самоу-
правление и регионална 
политика на НС на БСП. 

Предходното правител-
ство, което многократно е 
обвинявано, че не е използ-
вало най-рационално сред-
ствата, реално е работило 
19 месеца по тези проекти 
и програми, успяло е да 

договори 20% от налична-
та сума и да плати 1.26% 
от наличната сума, изчис-
ляват от БСП. Те отчи-
тат в цифри и работата на 
настоящото правителство 
- то е работило 10 месеца, 
успяло е да договори 9% 
и да разплати малко над 
2.5%. Тежкият извод за 
България е, че няма ни-
каква радикална промяна в 
темпа на усвояване на ев-
ропейските средства, казва 
Михалевски. 

Дарина Черкезова



Лапто-
пи
Интернет 
с преносим 
компютър
▶ Освен смартфони мобилни-
те оператори предлагат на 
потребителите си и преноси-
ми компютри, които се про-
дават с пакети интернет. 
▶ От „М-Тел” отчитат, че 
през 2009 г. са продали с 200% 
повече преносими компютри, 
които предлагат на клиенти-
те си в комплект с интернет 
трафик.

▶ 
Преди 
повече от 
година анализато-
рите от IDC коментира-
ха, че мобилните оператори 
се превръщат във фактор на 
PC пазара именно заради тези 
пакети.
▶ Мобилните оператори 
също непрекъснато обогатя-
ват портфолиата си с нови 
и по-мощни машини и след 
като започнаха с нетбукове, 
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Хардуерът се 
възстановява  
от кризата  
Пазарът на информацион-
ни технологии се възста-
новява учудващо бързо 
от кризата. Това показват 
данните на анализатори-
те от IDC, според които 
през 2010 г. разходите 
за ИТ ще достигнат 1.47 
трлн. USD. Това е с 3.8% 

повече спрямо минала-
та година, показват още 
данните на компанията. 
Най-бърз е ръстът при 
хардуера - 6.4%. След 
него се нареждат инвес-
тициите в софтуер, които 
най-вероятно ще нараснат 
с 3.1%, а ИТ услугите ще 
отчетат ръст 1.5% до края 
на годината, прогнозират 
анализаторите. Слабите 
места във възстановява-

нето на индустрията ще 
бъдат Европа и Япония. 
Мениджърите на Стария 
континент ще обмислят 
добре всяка инвестиция 
заради финансовите про-
блеми в Гърция, които 
разклатиха стабилността 
в цяла Европа. И докато 
на Стария континент се 
очаква нулев ръст, в Япо-
ния прогнозата е за спад 
от 2.2%. 

Пазари

Мобилният телефон отдав-
на не е средство само за 
гласова комуникация. Или 
за изпращане на тексто-
ви съобщения. С усъвър-
шенстването на устрой-
ствата, познати доскоро 
просто като GSM, и до-
бавянето на функции като 
камера, браузър и GPS и 
свързването им с интернет 
и през мобилна мрежа те 
се превърнаха в златна ми-
на и за мобилните операто-
ри, и за производителите 
им. И станаха смартфони 
- телефони, които разпо-
лагат с мощни процесори, 
операционна система и 
като същински компютър - 
купища софтуер, който по 
един или друг начин обо-
гатява функционалността 
им. В повечето случаи те 
изискват някаква интернет 
връзка, за да работят - било 
то да свалят прогнозата за 
времето, информация за 
движение на акции или 
нещо друго. А тя може да 
дойде по 2 основни начина 
- през WiFi мрежа или през 
мобилна мрежа. Първият 
отдавна не е новост за по-
требителите и в България 
най-малкото заради широ-
ката си разпространеност, 
особено в София. Вторият 
обаче тепърва набира по-
пулярност у нас, за което 
свидетелстват огромните 
ръстове на трафика през 
мрежите на трите мобилни 
оператора в България за 
миналата година и продъл-
жението му през тази. 

Рекорди
От „М-Тел” отчитат 150% 
увеличение на трафика от 
пренос на данни за ми-
налата година, при „Гло-
бул” ръстът е 255%, а при 
„Виваком” - 745%. Което 
се тълкува като знак, че 
потребителите започват 
да възприемат мобилния 
интернет не като върха на 

технологиите, който по 
традиция се появява в Бъл-
гария по-късно, отколкото 
на по-развитите пазари. 
Мобилният интернет и 
тук ще продължи да се 
развива с бързи темпове, 
категорични са телекоми-
те. Самите те обаче може 
да си помогнат сами и да 
стимулират търсенето на 
услугата, коментират про-
изводители на мобилни 
телефони. 

Според проучване на 
Nokia едва 21% от българ-
ските потребители използ-
ват услугата мобилен ин-
тернет, а основна причина 
за това е неяснотата. Но не 
толкова около същността на 
услугата, а около цената й. 
Затова операторите трябва 
да действат адекватно и да 
изчистят ценовата си поли-
тика, смята Росен Петков, 
регионален мениджър на 
Nokia за Балканския полу-
остров. На подобно мнение 
е и Нилам Гърн, ръководи-
тел „Мобилна реклама, ин-
фраструктура и стандарти” 
в Telefonica Европа. 

Плоски цени
Според нея един от адек-
ватните изходи от ситуаци-
ята е въвеждането на пло-
ски тарифи - тоест пакети 
от различни услуги, които 
потребителят получава за 
определена сума. Тя дава 
пример с Великобритания, 
където пакет от 200 мега-
байта интернет трафик и 
определен брой обажда-
ния и съобщения на месец 
струва около 9 GBP. По-
требителите харесват този 
модел и са склонни да го 
използват най-вече защо-
то знаят колко ще платят 
в края на месеца, твърди 
тя. А този тип тарифи са 
популярни не само във 
Великобритания, а в цяла 
Европа, добавя тя. Това е 
катализирало употребата 

на мобилен интернет на 
пазарите на Запад и съот-
ветно засили търсенето на 
смартфони. И пазарният 
им дял се е увеличил от 6 
до 11% от всички продаж-
би за периода 2006-2008 г. 
Това показва и симбиозата 
между двата пазара, която 
ще бъде водеща през след-
ващите години - мобилни-
ят интернет и смартфоните 
най-вероятно ще домини-
рат при телекомуникации-
те, смятат анализатори. 

зависимост
България обаче изоста-
ва от тази тенденция до 
момента. Едва 6% от про-
дадените у нас мобилни 
устройства са смартфони, 
показват пазарните данни. 
Според Гърн обаче тази 
цифра трябва да скочи до 
20%, за да може да се ка-
же, че пазарът е достиг-
нал нормален етап на раз-
витие. Според нея обаче 
възходящото движение на 
продажбите на смартфони 
у нас ще продължи, как-
то се случва и на Запад. 
Там именно продажбата 
на „умни” телефони дърпа 
пазара на мобилни устрой-
ства нагоре от миналата 
година, която бе белязана 
от кризата. Усилията на 
водещите производители 
също са в тази насока, 
но в 2 направления. От 
една страна е хардуерът, 
който непрекъснато се по-
добрява. От друга - Apple, 
Google, Nokia и останалите 
играчи на пазара се опит-
ват непрекъснато да обо-
гатяват онлайн магазините 
си с приложения. Защото 
именно многообразието 
им е основната причина 
потребителите да предпо-
читат определена марка 
смартфони. Показателен е 
успехът на Apple, която в 
момента разполага с най-
голям брой приложения, 

налични за потребителите, 
в своя App Store. 

Подобна е ситуацията и 
при използването на моби-
лен интернет. По думите 
на Гърн колкото по-ниско е 
проникването на широко-
лентовия интернет в една 
страна, толкова по-малко 
мобилен интернет използ-
ват потребителите в нея. 
А според Европейската ко-
мисия малко над 11% от 
българите използват широ-
колентов интернет. Броят 
им обаче расте стабилно 
през последните години. 

Приходи
Относително ниското по-
требление на интернет (в 
мрежата на „Глобул” то 
е било 109.6 терабайта 
за цялата 2009 г.) обусла-
вя и друг фактор - то все 
още е твърде ниско перо 
в приходите на телекому-
никационните оператори. 
В Европа около 11% от 
приходите на компаниите 
от сектора се дължат на 
трафик на данни срещу 
36% от гласови разгово-
ри. Това показват данните 
от най-новия доклад на 
Европейската комисия за 
развитието на телекомуни-
кационния пазар в рамките 
на Евросъюза. За България 
ЕК не е изнесла конкретни 
цифри. 

Според Харис Коцибос, 
главен изпълнителен дирек-
тор на „Глобул”, обаче при-
ходите от мобилен интернет 
все още представляват мал-
ка част от общите продажби 
на компанията му. Но рас-
тат стабилно - тенденция, 
която най-вероятно ще се 
запази. И означава както 
по-добри приходи за теле-
комите, така и по-високи 
продажби на смартфони и 
мобилни приложения, кои-
то също набират скорост в 
България.

христо ласков

Фиксираните 
тарифи спасяват 
мобилния интернет
Продажбите на смартфони катализират 
повече трафик при мобилните оператори. 
И обратното 

Реклама:
Цветелина Димитрова
tzdimitrovava@pari.bg
tel. 4395-849



Бизнес Технологии    23    
Четвъртък 27 май 2010  pari.bg

Победа 
Apple стана  
по-скъпа  
от Microsoft 
Производителят на Mac, 
iPod, iPhone и iPad Apple 
успя да мине най-голяма-
та софтуерна компания в 
света Microsoft по цена. 
Това показват изчисления на 
businessinsider.com на база 
цените на акциите на двете 
компании на 25 май. В края 

на сесията на Wall Street 
реалната цена на бизнеса на 
Apple  на Стив Джобс е 200 
млрд. USD срещу 197 млрд. 
USD оценка за Microsoft. 
При пазарната капитали-
зация компанията на Стив 
Джобс е опасно близо до 
вечния си враг. Сравнението 
е на база реалната им цена, 
тоест пазарната оценка без 
задълженията и кешовите й 
запаси. 

Страната ни може да 
се възползва от пред-
стоящото консолиди-
ране на информация-
та, смятат от EMC

Преди години водеща тен-
денция на ИТ пазара беше 
аутсорсингът. Оттогава и 
до днес не една и две ком-
пании залагат на евтината 
работна ръка в България за 
изнасяне на поддръжката 
на информационните си 
системи, което е било в по-
мощ на цялата индустрия. 
От една страна, западните 
компании носят ноу-хау на 
българските специалисти, 
а от друга - гарантират ра-
ботата и заплащането им. 
Сега на дневен ред обаче 
излиза друг тип аутсорсинг 
- за съхранение и обработ-
ване на информация. Иначе 
казано - България може да 
се възползва от предим-
ствата си и да се превърне в 
център за предоставяне на 
услуги на облака на Евро-
па, смята регионалният ме-
ниджър на EMC за Източна 
Европа Пол Джон. 

Предимства
България заема уникално 
място на картата на кла-
уд компютинга в Европа, 
смята той. А и моментът за 
експанзия в тази насока е 
подходящ, тъй като все по-
вече компании искат да кон-
солидират сървърната си 
мощ на място, където има 
човешки потенциал, инфра-

структура, евтина енергия и 
подходящи данъци. 

Тук е предимството на 
страната ви, която може да 
използва технологиите, за 
да получи инвестиции. Това 
не може да се случи веднага, 
но консолидацията в Бълга-
рия може да се осъществи 
доста лесно. Тоест няма 
пречка България да бъде 
нещо като облака на За-
падна Европа, смята Джон. 
Според него страната ни 
може да се конкурира дори 
с държави като Индия. Най-
малкото защото е по-близо 
до западна Европа, а в ИТ 
индустрията все още има 
хора, които предпочитат 
дейта центровете им да са 
близко до тях физически. 

облакът
На практика облакът, или 
клауд компютингът, предос-
тавя отдалечена сървърна 
мощ, без да е необходимо 
закупуването на сървъри 
или приложения. Те се на-
емат и се използват срещу 
определена такса - както 
например потребителите 
плащат сметка за телефон, 
съразмерна с разговори-
те, които са провели. Това 
позволява контрол на раз-
ходите, гъвкавост на бизне-
са и може би най-важното 
- по-евтино е и на практи-
ка елиминира нуждата от 
персонал за поддръжка на 
информационната инфра-
структура на компанията. 
Което не означава, че ИТ 
специалистите ще оста-

нат без работа - те просто 
ще работят във фирмите, 
предоставящи подобни ус-
луги. 

Местоположение
За повечето бизнеси няма 
значение къде се намира 
информацията им, комен-
тира Джон. Важното е тя 
да е защитена и да е дос-
тъпна. Което означава, че 
размерът на компаниите не 
е от значение за интереса 
им към използването на 
софтуер или средства за 
съхранение на информация 
на облака. Затова и малките 
компании също може да се 
възползват от този модел, 
който е и по-евтин. 

По думите му хората от 
ИТ индустрията, които се 
притесняват за работата 
си, могат да работят при 
компаниите, които предос-
тавят подобни услуги. То-
ест този модел е печеливш 
за всички. 

Адаптиране
Засега скоростта на прие-
мане в Централна Европа 
е малко по-бавна спрямо 
Западна Европа. Причи-
ната е, че преди кризата 
компаниите от този реги-
он купуваха най-добрата 
техника. Сега обаче по-
ложението е малко по-
различно, но това няма 
да спъне развиването на 
клауд компютинга. В Бъл-
гария това ще се случи 
след година, смята Джон.

христо ласков

България може да стане 
центърът за данни на Европа

Цена

223 
млрд. USD e пазарната капитализация на Apple в края на 

сесията на Wall Street на 25 май 
▶

 наличието на квалифициран персонал, и добрата бизнес среда са предпоставка 
България да стане „облакът” на европа вместо той да се изнесе към Азия 
 снимка bloomberg

▶

Снимка: Марина Ангелова
Графика: Вихър Ласков

 стив Джобс, главен изп. директор на Apple▶
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Премиера
Hewlett-Packard  
пуска женски 
нетбук  
HP Mini 210 Vivienne Tam 
Edition беше показан за 
първи път по време на 
Седмицата на висшата 
мода в Ню Йорк. Нетбукът 
е изцяло женски - лесно 
може да се побере в дам-
ска чанта, тъй като е по-

тънък от 3 см, а теглото му 
започва от 1.22 кг. Дизай-
нерката създава, произ-
вежда и продава съвре-
менно дамско облекло в 
модни магазини, молове 
и независими бутици в 
САЩ. Марката Vivienne 
Tam е позната с уникал-
ното си позициониране 
и модели, които съчета-
ват естетиката и женския 
мистицизъм на Азия с 
духа на модерния свят. 

„Сексът и градът 2”  
и висшата технологична мода
Освен традиционните бутикови дрехи и обувки в новия филм 

дефилира и уникална колекция нетбукове
Рокли, обувки и аксесоари за хиляди долари - това 
е запазената марка на един женски сериал, издигнат 
в култ дотолкова, че продуцентите му правят вече 
втори игрален филм. „Сексът и градът 2” - героите 
са същите, модата продължава да е на първо място, 
сюжетът е добре познатата каша в живота на главните 
действащи лица. Освен традиционната за филма мания 
по висшата мода във втората част се акцентира на още 
една страст - тази по модерните технологии. 

нов акцент
Създателите на филма променят фокуса - лентата вече 
не проследява живота на 4 неомъжени жени, които 
живеят свободно в големия град, харчат баснословни 
суми за скъпи обувки, бижута и дрехи. Действието се 
измества от Ню Йорк в Абу Даби. Какво точно ще се 
случи там, ще стане ясно за милионите почитателки 
по света на премиерата днес. 

Този път акцентът е върху съвременната работеща 
жена, която се опитва да съчетае динамичната си 

работа с ролята на съпруга, майка и домакиня. 

Статистика
Бюджетът на лентата достигна 95 млн. USD, което е с 
30 пъти повече от сумата, изхарчена при заснемането 
на първата му част. Само костюмите струват 10 млн. 
USD, като повечето от тях са уникални и идват директ-
но от модните подиуми. Най-скъпата рокля, появила 
се във филма, е модел на Channel - 50 хил. USD. Не е 
за подценяване и автопаркът, сред който се открояват 
Mercedes-Benz и Maybach.  

реклама
На подиума, наречен „Сексът и градът”, до момента 
са излизали световни дизайнери като Вивиан Уестууд, 
Диор, Алекзандър Маккуийн, Маноло Бланик и още 
много имена, утвърдени като водещи марки в модата. 

Осъзнавайки силната реклама, която може да се на-
прави чрез филма, технологичният гигант HP направи 
премиера на пролетната си колекция „Висша мода в 

технологиите”. За тази цел компанията анонсира гло-
бално партньорство с  Warner Bros. Pictures. Като част 
от него най-новите продукти на компанията, които 
са изцяло за жени, ще се появят в „Сексът и градът 
2”. Продуцентите на лентата показват как главната 
героиня Кари, чийто основен аксесоар в сериала беше 
лаптоп, сега осъзнава, че ноутбукът е демонстрация 
на личния й стил.  

Като част от сътрудничеството между филмова-
та и технологичната компания главната актриса и 
съпродуцент Сара Джесика Паркър ще участва в 
следващата реклама на HP Computer is personal again. 
Клипът ще бъде част от кампания, която демонстрира 
как технологиите от ежедневието ни стават все по-
персонализирани и модерни. Едно от „бижутата”, 
което ще бъде най-показвано в лентата, е HP Mini 210 
Vivienne Tam Edition. Нетбукът комбинира технология 
и нетрадиционен дизайн с мотиви Butterfly Lovers на 
марката Vivienne Tam.

елина Пулчева

Сума

10
 млн. USD струват костюмите във втората част на 

игралния филм „Сексът и градът”
▶
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